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R O M A N I A 
JUDEŢUL TIMIŞ 
CONSILIUL JUDEŢEAN 

 
 
 

PROCES VERBAL 
încheiat în  şedinţa ordinară a Consiliului Judeţean Timiş 

                         din 29 aprilie 2015 
 

 
 
 
Domnul Preşedinte Titu Bojin 
Doamnelor şi domnilor, 

 Înainte de a începe şedinţa de plen a consiliului judeţean  aş vrea, cu permisiunea 
dumneavoastră, să înmânăm Titlul de Cetăţean de Onoare domnului Miloslav Tatarici.  
Pentru acest lucru împreună am aprobat Hotărârea Consiliului Judeţean Timiş nr. 
57/25.02.2015. Domnia sa merită pe deplin acest titlu, pentru întreaga sa activitate, despre 
care o să-l rog să ne spună câteva cuvinte.  
 Sunt convins că domnia sa este la fel de emoţionat ca şi noi, dar cred că este una 
din personalităţile judeţului nostru, chiar prima, căreia îi acordăm acest titlu după ce am 
acordat Mitropolitului Banatului la instalare.   
 În numele tuturor, îl felicit şi îi doresc multă sănătate şi viaţă lungă, iar din când în 
când să-şi mai  amintească şi de noi, găsindu-ne un loc în albumul său cu oameni dragi, 
care îl înconjoară.  
 Domnule Miloslav Tatarici, vă rog să primiţi acest titlu pe care vi-l înmânăm cu mare 
bucurie şi respect. Felicitări şi vă rugăm să ne spuneţi câteva cuvinte.  
 
 Domnul Miloslav Tatarici  
 Bună ziua, 
 Vă mulţumesc pentru această surpriză minunată. Am trăit de-a lungul vieţii mele 
multe astfel de surprize, dar parcă aceasta este cea mai frumoasă dintre toate, cu toate că 
am primit multe distincţii, printre care Ordinul Meritului Cultural, cât şi zeci de diplome.  
 Pe scurt, vreau să vă spun că anul trecut am împlinit 60 de ani de activitate 
neîntreruptă, pe care am desfăşurat-o pe scenele ţării şi nu numai. În anii 50 am fost 
balerin la operă, apoi când s-a înfiinţat Ansamblu Sârb de Stat am fost solist dansator, după 
care mergeam şi la Caransebeş la Lazăr Cernescu. Făceam naveta cu Ana Pacatuş şi 
Felician Fărcaş.  
 În această perioadă am avut mii de spectacole şi milioane de spectatori. Am fost 
prezent în toată Europa, mai puţin în Luxembrug şi Vatican. Am fost de asemenea în 
China, Mongolia, SUA, America de sud – Cuba, Venezuela, Brazilia.  
 Acum la vârsta mea de 84 de ani mă simt tânăr şi sunt activ pentru că încă lucrez şi 
chiar dansez pe scenă. Nu demult am fost la TVR 1 şi am cerut maestrului Bot Gros şi 
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orchestrei sale care este nemaipomenită, aşa ceva rar îţi este dat să întâlneşti, să facă o 
bătută de la Bihor după care am dansat.  
 Deci, în concluzie, trebuie să reţineţi că în prezent sunt activ la Buziaş – Ansamblu 
Izvoraşul, dar şi la Boldur unde am o trupă de bătrâni cu vârste peste 70 de ani. Am 4 
generaţii care dansează şi cu care merg în turnee. Acum plecăm pe Valea Timocului la 
românii din Serbia Veche unde suntem invitaţi.  
 Mulţumesc domnule preşedinte şi tuturor consilierilor judeţeni pentru această 
distincţie oferită. Mă simt onorat şi fericit că am primit acest titlu. Vă mulţumesc! 
 
 Domnul preşedinte Titu Bojin 
 Vă mulţumim şi noi. Să ştiţi că toţi colegii consilieri judeţeni au votat în unanimitate 
pentru acordarea acestui titlu, pentru că îl meritaţi. Ne bucurăm să vedem că aveţi încă un 
suflet tânăr, că sunteţi încă activ şi vă dorim să rămâneţi mereu tânăr, în putere şi să vă 
continuaţi activitatea mulţi ani de-acum înainte.  
 În continuare, vă rog să-mi permiteţi să considerăm pentru câteva minute că ne 
aflăm în şedinţa comisiilor reunite pentru a analiza şi aviza Proiectul privind încadrarea 
doamnei Şiklovan Diana în funcţia contractuală de consilier juridic debutant la 
Compartimentul de Asistenţă Juridică Consilieri Judeţeni.  
 Acest proiect trebuie introdus suplimentar pe ordinea de zi şi este nevoie de avizul şi 
aprobarea dumneavoastră.  
 De asemenea, aş vrea să salut prezenţa domnului consilier judeţean Marcel Mihoc 
care se află din nou în mijlocul nostru şi îi doresc să fie la fel de activ în cadrul şedinţelor 
consiliului judeţean la fel ca şi până acum.  
 Referitor la acest proiect vă pot spune că au fost finalizate toate procedurile legale 
pentru organizarea concursului şi ocuparea postului. Au fost foarte mulţi candidaţi înscrişi, 
au rămas în concurs 9 candidaţi, iar din aceştia doar doamna Şiklovan Diana a fost 
declarată admisă, obţinând un punctaj foarte bun. S-a epuizat şi termenul pentru 
contestaţii, acum urmează să fie încadrată pe post prin hotărârea plenului consiliului 
judeţean.  Am semnat cu domnia sa contractul de muncă pe care l-am adus la cunoştinţă 
tuturor consilierilor judeţeni. Doamna Şiklovan Diana este prezentă în sală, o puteţi vedea 
şi dacă doriţi puteţi să-i adresaţi întrebări.  
 Deşi au fost două posturi scoase la concurs pentru postul de consilier cu grad mai 
mare, nu au fost solicitări. Din acest motiv, probabil că va trebui să schimbăm încadrarea şi 
să scoatem la concurs tot un post de debutant. Ştim cu toţii că salariul este foarte mic şi din 
acest motiv nu există motivaţia financiară pentru a se înscrie la concurs cei cu vechime în 
funcţia de consilier juridic.  
 Dacă nu sunt alte discuţii, vă supun la vot şi vă propun să votăm prin vot deschis, 
includerea acestui proiect pe ordinea de zi.  
 Consiliul Judeţean Timiş a avizat favorabil proiectul de hotărâre şi a aprobat 
includerea lui pe ordinea de zi a şedinţei.  
 În continuare, declar deschisă şedinţa ordinară a Consiliului Judeţean Timiş şi vă 
anunţ că sunt prezenţi un număr de 34  consilieri judeţeni din totalul de 36 consilieri 
judeţeni în funcţie. Lipsesc domnii Costa Cosmin şi Cutu Dorin.  

Şedinţa a fost convocată prin Dispoziţia nr. 155/23.04.2015 şi a fost adusă la 
cunoştinţă publică prin publicarea pe site-ul propriu şi comunicare către mass-media. 

La şedinţă participă, în calitate de invitaţi, şefi de compartimente şi specialişti din 
aparatul propriu, conducătorii unor instituţii şi servicii publice de sub autoritatea consiliului 
judeţean, precum şi reprezentanţii mass-media.  

Vă prezint, în continuare, ordinea de zi a şedinţei. 
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1. Proiect de hotărâre privind aprobarea modificării contractului de închiriere 
nr.10826/28.08.2014 a unor spaţii din imobilul situat în Timişoara, Calea 
Martirilor, nr. 198. 

2. Proiect de hotărâre privind darea în folosinţă gratuită a unor mobile către 
Administraţia Naţională a Rezervelor de Stat şi Probleme Speciale – Structura 
Teritorială pentru Probleme Speciale Timiş. 

3. Proiect de hotărâre privind aprobarea acceptării unei donaţii din partea 
Consiliului Judeţean Rosenheim – Germania. 

4. Proiect de hotărâre privind propunerea de aprobare a licenţelor de traseu 
pentru efectuarea transportului public de persoane prin curse regulate 
speciale unor operatori de transport rutier. 

5. Proiect de hotărâre privind aprobarea neexercitării dreptului de preemţiune din 
partea Judeţului Timiş la intenţiile de înstrăinare a unor imobile cu altă 
destinaţie decât cea de locuinţe. 

6. Proiect de hotărâre privind aprobarea “Raportului privind stadiul realizării 
măsurilor din Programul integrat de gestionare a calităţii aerului pentru 
aglomerarea Timişoara, Comuna Remetea Mare şi Comuna Şag din Judeţul 
Timiş. 

7. Proiect de hotărâre privind aprobarea execuţiei bugetelor secţiunii de 
funcţionare şi a secţiunii de dezvoltare pentru bugetul propriu al Judeţului 
Timiş pe trimestrul I 2015. 

8. Proiect de hotărâre pentru aprobarea oportunităţii demarării procedurilor 
pentru întocmirea documentaţiilor tehnico-economice, studiu de fezabilitate şi 
proiect tehnic în vederea depunerii unei cereri de finanţare pe ,,Programul 
Operaţional Regional 2014-2020 şi Programul de Interes Naţional 2015-2020 
al Autorităţii Naţionale pentru Protecţia Drepturilor Copilului şi Adopţiei” vizând 
închiderea Centrului de Recuperare şi Reabilitare Neuropsihiatrică pentru 
Copii Lugoj, şi realizarea căsuţelor de tip familial de către Direcţia Generală de 
Asistenţă Socială şi Protecţia Copilului Timiş. 

9. Proiect de hotărâre privind aprobarea Regulamentului de Organizare şi 
Funcţionare al Direcţiei pentru Evidenţa Persoanelor Timiş. 

10.  Proiect de hotărâre privind vacantarea unui mandat de consilier judeţean 
urmare constatării încetării de drept a mandatului de consilier judeţean. 

11. Întrebări. Interpelări. 
 
De asemenea, având în vedere că, aşa cum v-am spus,  s-a desfăşurat concursul 

pentru ocuparea postului de consilier juridic în cadrul Compartimentului de Asistenţă 
Juridică Consilieri Judeţeni,  şi Proiectul  de hotărâre privind aprobarea încadrării doamnei 
Şiklovan Diana – Alexandra în funcţia contractuală de consilier juridic debutant  la 
Compartimentul Asistenţă Juridică Consilieri Judeţeni, a fost atât avizat favorabil  în şedinţa 
reunită a comisiilor de specialitate, cât şi aprobat pentru includerea lui pe ordinea de zi. Vă 
supun la vot, prin vot deschis, completarea ordinii de zi a şedinţei cu proiectul mai sus 
menţionat. 

Consiliul Judeţean Timiş a aprobat în unanimitate completarea ordinii de zi cu 
proiectul mai sus amintit. 

Dacă sunt alte propuneri. 
Dacă nu, supun la vot ordinea de zi a şedinţei cu completarea menţionată anterior. 
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Consiliul Judeţean Timiş a aprobat ordinea de zi cu 35 voturi „pentru” din partea 
doamnelor/domnilor Bitea Nicolae, Bojin Mihăiţă, Bojin Titu, Bologa Gheorghe, Borha Liviu, 
Cocean Liviu, Cociobea Sorin,  Crăciunescu Gabriela, Crişan Teodor Adrian, Daviţoiu Ioan, 
Demea Dorel, Dobra Călin, Gaita Oana, Gavrilită Bianca, Juravle Petru, Lăzureanu Aurel, 
Lelescu Tiberiu, Marinconi-Marcu Flavia, Martinescu Marius, Mihoc Marcel, Moldovan Paul, 
Negoiţă Adrian, Păşcuţă Adrian, Pau Radu, Plavoşin Deian, Popescu Marin, Radu Marina, 
Ritivoiu Mihai, Rus Alain, Rus Georgeta, Stanciu Pompiliu, Stancu Traian, Szatmari Ştefan, 
Vasile Marian, Zamfir Florian. 
 

Înainte de a trece la dezbaterea problemelor înscrise pe ordinea de zi, vă supun 
aprobării procesul - verbal al şedinţei ordinare din data de 26  martie 2015. 

Consiliul Judeţean Timiş a aprobat procesul verbal  cu 35 voturi „pentru” din partea 
doamnelor/domnilor Bitea Nicolae, Bojin Mihăiţă, Bojin Titu, Bologa Gheorghe, Borha Liviu, 
Cocean Liviu, Cociobea Sorin,  Crăciunescu Gabriela, Crişan Teodor Adrian, Daviţoiu Ioan, 
Demea Dorel, Dobra Călin, Gaita Oana, Gavrilită Bianca, Juravle Petru, Lăzureanu Aurel, 
Lelescu Tiberiu, Marinconi-Marcu Flavia, Martinescu Marius, Mihoc Marcel, Moldovan Paul, 
Negoiţă Adrian, Păşcuţă Adrian, Pau Radu, Plavoşin Deian, Popescu Marin, Radu Marina, 
Ritivoiu Mihai, Rus Alain, Rus Georgeta, Stanciu Pompiliu, Stancu Traian, Szatmari Ştefan, 
Vasile Marian, Zamfir Florian. 
 

Vă propun să intrăm în ordinea de zi a şedinţei. 
   
Punctul nr. 1 - Proiect de hotărâre privind aprobarea modificării contractului de 

închiriere nr. 10826/28.08.2014 a unor spaţii din imobilul situat în Timişoara, Calea 
Martirilor, nr. 198. 

 
Domnul preşedinte Titu Bojin 
Proiectul a fost avizat favorabil de toate comisiile   
Dacă sunt discuţii? 
Supun  la vot proiectul de hotărâre. 
Consiliul Judeţean Timiş a aprobat proiectul de hotărâre  cu 35 voturi „pentru” din 

partea doamnelor/domnilor Bitea Nicolae, Bojin Mihăiţă, Bojin Titu, Bologa Gheorghe, 
Borha Liviu, Cocean Liviu, Cociobea Sorin,  Crăciunescu Gabriela, Crişan Teodor Adrian, 
Daviţoiu Ioan, Demea Dorel, Dobra Călin, Gaita Oana, Gavrilită Bianca, Juravle Petru, 
Lăzureanu Aurel, Lelescu Tiberiu, Marinconi-Marcu Flavia, Martinescu Marius, Mihoc 
Marcel, Moldovan Paul, Negoiţă Adrian, Păşcuţă Adrian, Pau Radu, Plavoşin Deian, 
Popescu Marin, Radu Marina, Ritivoiu Mihai, Rus Alain, Rus Georgeta, Stanciu Pompiliu, 
Stancu Traian, Szatmari Ştefan, Vasile Marian, Zamfir Florian. 

 
 
Punctul nr. 2 – Proiect de hotărâre privind darea în folosinţă gratuită a unor 

mobile către Administraţia Naţionala a Rezervelor de Stat şi Probleme Speciale – 
Structura Teritorială pentru Probleme Speciale Timiş. 

 
Domnul preşedinte Titu Bojin 
Proiectul a fost avizat favorabil de toate comisiile   
Dacă sunt discuţii? 
Supun  la vot proiectul de hotărâre. 
Consiliul Judeţean Timiş a aprobat proiectul de hotărâre  cu 34 voturi „pentru” din 

partea doamnelor/domnilor Bitea Nicolae, Bojin Mihăiţă, Bojin Titu, Bologa Gheorghe, 
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Borha Liviu, Cocean Liviu, Cociobea Sorin,  Crăciunescu Gabriela, Crişan Teodor Adrian, 
Daviţoiu Ioan, Demea Dorel, Dobra Călin, Gaita Oana, Gavrilită Bianca, Juravle Petru, 
Lăzureanu Aurel, Lelescu Tiberiu, Marinconi-Marcu Flavia, Martinescu Marius, Mihoc 
Marcel, Moldovan Paul, Negoiţă Adrian, Păşcuţă Adrian, Pau Radu, Plavoşin Deian, 
Popescu Marin, Radu Marina, Ritivoiu Mihai, Rus Georgeta, Stanciu Pompiliu, Stancu 
Traian, Szatmari Ştefan, Vasile Marian, Zamfir Florian. 

 
 
Punctul nr. 3 – Proiect de hotărâre privind aprobarea acceptării unei donaţii 

din partea Consiliului Judeţean Rosenheim – Germania. 
 
Domnul preşedinte Titu Bojin 
Proiectul a fost avizat favorabil de toate comisiile   
Dacă sunt discuţii? Dacă nu, vă rog să vă interesaţi şi dacă există instituţii 

subordonate nouă sau chiar primării din zone defavorizate care au nevoie de materiale 
primite ca donaţii, sau televizoare,  să ni se adreseze cu o solicitare în acest sens. 
Televizoarele nu sunt de ultimă generaţie, cu ecran plat dar sunt televizoare noi, color.  

Supun  la vot proiectul de hotărâre. 
Consiliul Judeţean Timiş a aprobat proiectul de hotărâre  cu 33 voturi „pentru” din 

partea doamnelor/domnilor Bitea Nicolae, Bojin Mihăiţă, Bojin Titu, Bologa Gheorghe, 
Borha Liviu, Cocean Liviu, Cociobea Sorin,  Crăciunescu Gabriela, Crişan Teodor Adrian, 
Daviţoiu Ioan, Demea Dorel, Dobra Călin, Gaita Oana, Gavrilită Bianca, Juravle Petru, 
Lăzureanu Aurel, Lelescu Tiberiu, Marinconi-Marcu Flavia, Martinescu Marius, Mihoc 
Marcel, Moldovan Paul, Negoiţă Adrian,  Pau Radu, Plavoşin Deian, Popescu Marin, Radu 
Marina, Ritivoiu Mihai, Rus Georgeta, Stanciu Pompiliu, Stancu Traian, Szatmari Ştefan, 
Vasile Marian, Zamfir Florian. 

 
 

Punctul nr. 4 – Proiect de hotărâre privind propunerea de aprobare a licenţelor 
de traseu pentru efectuarea transportului public de persoane prin curse regulate 
speciale unor operatori de transport rutier. 

 
Domnul preşedinte Titu Bojin 
Proiectul a fost avizat favorabil de toate comisiile cu următorul amendament: 
„Să se introducă în anexă şi atribuirea licenţelor de traseu pentru Societatea MIAM – 

Trans S.R.L. şi pentru Societatea AUTOTIM S.A.”   
Supun la vot amendamentul. 
Consiliul Judeţean Timiş a aprobat amendamentul   cu 35 voturi „pentru” din partea 

doamnelor/domnilor Bitea Nicolae, Bojin Mihăiţă, Bojin Titu, Bologa Gheorghe, Borha Liviu, 
Cocean Liviu, Cociobea Sorin,  Crăciunescu Gabriela, Crişan Teodor Adrian, Daviţoiu Ioan, 
Demea Dorel, Dobra Călin, Gaita Oana, Gavrilită Bianca, Juravle Petru, Lăzureanu Aurel, 
Lelescu Tiberiu, Marinconi-Marcu Flavia, Martinescu Marius, Mihoc Marcel, Moldovan Paul, 
Negoiţă Adrian, Păşcuţă Adrian, Pau Radu, Plavoşin Deian, Popescu Marin, Radu Marina, 
Ritivoiu Mihai, Rus Alain, Rus Georgeta, Stanciu Pompiliu, Stancu Traian, Szatmari Ştefan, 
Vasile Marian, Zamfir Florian. 

Dacă sunt discuţii? 
 
Domnul consilier judeţean Marin Popescu  
Ca urmare a discuţiilor avute cu primarul de la Tomeşti, dar pentru că domnia sa era 

internat în spital, domnul viceprimar a semnat avizul din partea primăriei pentru a întocmi 
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documentaţia necesară. Operatorul de transport Făgeţeana a solicitat  să aibă ultima staţie 
în colonie Tomeşti. Primăria Tomeşti a dorit să meargă până în Luncani şi nu ştiu dacă e 
posibil.  

Aş vrea să fie un amendament pe care să-l iniţiez acum, însă nu ştiu dacă este 
posibil să se facă acest lucru. Dacă domnul Radu Şerban ar vrea să ne spună părerea 
dânsului, îl rog să ia cuvântul. Putem să prelungim traseul până la Luncani? Cât timp ar fi 
necesar pentru a realiza acest lucru?  

 
Domnul preşedinte Titu Bojin 
Nu îl considerăm amendament, dar putem iniţia discuţii cu ei şi vedem ce putem 

realiza în acest sens.  
 
Domnul Radu Şerban – director Direcţia Administrarea Patrimoniului  
Da, putem avea în prealabil discuţii cu ei, dar trebuie să vedem ce conţin toate 

documentele şi să vedem dacă este vorba despre curse regulate sau curse regulate 
speciale.  

 
Domnul consilier judeţean Marin Popescu  
Este vorba despre curse regulate.  
 
Domnul Radu Şerban – director Direcţia Administrarea Patrimoniului  
Atunci îi aşteptăm să vină cu toată documentaţia să vedem despre ce este vorba şi 

în urma unei analize, dacă se îndeplinesc condiţiile, venim cu un proiect de hotărâre pentru 
prelungirea traseului. Doresc să văd documentaţia.  

 
Domnul consilier judeţean Crişan Teodor 
În ultima perioadă a apărut un nou aspect, şi anume, pentru că a fost retrasă licenţa 

de transport pentru Region trans, au rămas zone care nu sunt acoperite. Aceşti 
transportatori au un program făcut doar pentru zilele lucrătoare şi există localităţi din judeţul 
Timiş care nu au acoperire pentru zilele de sâmbătă şi duminică.  Deoarece nu mai există 
transport pe calea ferată, autobuzul nu circulă sâmbăta şi duminica, locuitorii din acea zonă 
nu au cu ce se deplasa în aceste zile.   

Trebuie să vorbim cu operatorii de transport astfel încât să-şi modifice programul şi 
să circule şi în zilele de sâmbătă şi duminică.  

 
Domnul preşedinte Titu Bojin 
Probabil că numărul celor care circulă este mult prea mic.  
 
Domnul consilier judeţean Crişan Teodor 
Da, dar acum după ce trenul nu mai circulă numărul călătorilor a crescut 

considerabil.  
 
Domnul preşedinte Titu Bojin 
Domnule director Radu Şerban vă rog să vă notaţi şi această problemă şi încercaţi 

să găsiţi soluţii pentru rezolvarea acesteia.  
Noi am mai discutat cu cei de la Ministerul Transporturilor pentru că ei sunt cei care 

contractează cursele, drumurile, frecvenţa, etc. Noi nu avem competenţe pe transport 
feroviar, dar ne putem adresa ministerului să vedem în ce măsură putem rezolva problema.  
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Domnul vicepreşedinte Marian Vasile  
Vreau să completez apelul domnului Crişan, dar cu privire la ruta de transport Lovrin 

– Lenauhaim – Jimbolia, pentru că pe acest traseu calea ferată a devenit neoperabilă şi 
Regio Trans a predat înapoi gestiunea acestei linii de cale ferată către CNCFR, iar acest 
lucru înseamnă că nu mai există un transport feroviar pentru copii în zilele lucrătoare, când 
trebuie să se deplaseze la şcoală.  

Am avut o discuţie cu domnul director Radu Şerban şi încercăm să găsim soluţii 
pentru rezolvarea acestei probleme. De asemenea, am avut discuţii inclusiv cu primarii din 
zona respectivă, pentru că şi ei pot să instituie cu ajutorul nostru un transport regulat 
special pentru aceşti copii.  După cum ştiţi posibilităţile financiare şi nu numai, sunt reduse 
şi de aceea, noi, Consiliul Judeţean, care avem mai multe resurse, ar trebui să intervenim 
şi să-i ajutăm pe copii să meargă la scoală şi nu să îngroşăm numărul celor care nu 
frecventează şcoala, sau o abandonează.  

Acesta este motivul pentru care trebuie să-i ajutăm pe copii să facă naveta pe ruta 
Lovrin – Lenauhaim – Jimbolia. Chiar dacă noi nu putem interveni pe partea de căi ferate, 
ne putem implica totuşi pe partea de transport regulat special.  

 
Domnul preşedinte Titu Bojin  
Observaţia dumneavoastră este corectă şi vom face tot posibilul să venim în sprijinul 

acestor copii. Aşa cum am spus, am vorbit cu doamna Radu Marina, domnia sa este pe 
zona Jimbolia, şi atât cât ne permite legea vom face tot posibilul să-i ajutăm. Nu putem face 
mai mult decât să insistăm către firma respectivă să vină în sprijinul acestor copii.  

Dacă mai sunt alte discuţii? Dacă nu, supun  la vot proiectul de hotărâre. 
Consiliul Judeţean Timiş a aprobat proiectul de hotărâre  cu 33 voturi „pentru” din 

partea doamnelor/domnilor Bitea Nicolae, Bojin Mihăiţă, Bojin Titu, Bologa Gheorghe, 
Borha Liviu, Cocean Liviu, Cociobea Sorin,  Crăciunescu Gabriela, Crişan Teodor Adrian, 
Daviţoiu Ioan, Demea Dorel, Dobra Călin, Gaita Oana, Gavrilită Bianca, Lăzureanu Aurel, 
Lelescu Tiberiu, Marinconi-Marcu Flavia, Martinescu Marius, Mihoc Marcel, Moldovan Paul, 
Negoiţă Adrian, Păşcuţă Adrian, Pau Radu, Plavoşin Deian, Popescu Marin, Ritivoiu Mihai, 
Rus Alain, Rus Georgeta, Stanciu Pompiliu, Stancu Traian, Szatmari Ştefan, Vasile Marian, 
Zamfir Florian. 

 
 
Punctul nr. 5 – Proiect de hotărâre privind aprobarea neexercitării dreptului de 

preemţiune din partea Judeţului Timiş la intenţiile de înstrăinare a unor imobile cu 
altă destinaţie decât cea de locuinţe. 

 
Domnul preşedinte Titu Bojin 
Proiectul a fost avizat favorabil de toate comisiile    
Dacă sunt discuţii? 
Supun  la vot proiectul de hotărâre. 
Consiliul Judeţean Timiş a aprobat proiectul de hotărâre  cu 35 voturi „pentru” din 

partea doamnelor/domnilor Bitea Nicolae, Bojin Mihăiţă, Bojin Titu, Bologa Gheorghe, 
Borha Liviu, Cocean Liviu, Cociobea Sorin,  Crăciunescu Gabriela, Crişan Teodor Adrian, 
Daviţoiu Ioan, Demea Dorel, Dobra Călin, Gaita Oana, Gavrilită Bianca, Lăzureanu Aurel, 
Lelescu Tiberiu, Marinconi-Marcu Flavia, Martinescu Marius, Mihoc Marcel, Moldovan Paul, 
Negoiţă Adrian, Păşcuţă Adrian, Pau Radu, Plavoşin Deian, Popescu Marin, Ritivoiu Mihai, 
Rus Alain, Rus Georgeta, Stanciu Pompiliu, Stancu Traian, Szatmari Ştefan, Vasile Marian, 
Zamfir Florian. 
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Punctul nr. 6 – Proiect de hotărâre privind aprobarea “Raportului privind 

stadiul realizării măsurilor din Programul integrat de gestionare a calităţii aerului 
pentru aglomerarea Timişoara, Comuna Remetea Mare şi Comuna Şag din Judeţul 
Timiş. 

 
Domnul preşedinte Titu Bojin 
Proiectul a fost avizat favorabil de toate comisiile    
Dacă sunt discuţii? 
Supun  la vot proiectul de hotărâre.  
Consiliul Judeţean Timiş a aprobat proiectul de hotărâre  cu 35 voturi „pentru” din 

partea doamnelor/domnilor Bitea Nicolae, Bojin Mihăiţă, Bojin Titu, Bologa Gheorghe, 
Borha Liviu, Cocean Liviu, Cociobea Sorin,  Crăciunescu Gabriela, Crişan Teodor Adrian, 
Daviţoiu Ioan, Demea Dorel, Dobra Călin, Gaita Oana, Gavrilită Bianca, Lăzureanu Aurel, 
Lelescu Tiberiu, Marinconi-Marcu Flavia, Martinescu Marius, Mihoc Marcel, Moldovan Paul, 
Negoiţă Adrian, Păşcuţă Adrian, Pau Radu, Plavoşin Deian, Popescu Marin, Ritivoiu Mihai, 
Rus Alain, Rus Georgeta, Stanciu Pompiliu, Stancu Traian, Szatmari Ştefan, Vasile Marian, 
Zamfir Florian. 

 
 
Punctul nr. 7 – Proiect de hotărâre privind aprobarea execuţiei bugetelor 

secţiunii de funcţionare şi a secţiunii de dezvoltare pentru bugetul propriu al 
Judeţului Timiş pe trimestrul I 2015. 

 
Domnul preşedinte Titu Bojin 
Proiectul a fost avizat favorabil de toate comisiile    
Dacă sunt discuţii? 
Supun  la vot proiectul de hotărâre.  
Consiliul Judeţean Timiş a aprobat proiectul de hotărâre  cu 24 voturi „pentru” din 

partea doamnelor/domnilor Bojin Titu, Bologa Gheorghe, Borha Liviu Crişan Teodor Adrian, 
Cocean Liviu, Cociobea Sorin,  Crăciunescu Gabriela, Daviţoiu Ioan, Demea Dorel, Dobra 
Călin, Gavrilită Bianca, Lăzureanu Aurel, Marinconi-Marcu Flavia, Mihoc Marcel, Negoiţă 
Adrian, Pau Radu, Plavoşin Deian, Ritivoiu Mihai,  Rus Georgeta, Stanciu Pompiliu, Stancu 
Traian, Szatmari Ştefan, Vasile Marian, Zamfir Florian şi 9 abţineri din partea 
doamnelor/domnilor Bitea Nicolae, Bojin Mihăiţă,  Gaita Oana, Lelescu Tiberiu, Martinescu 
Marius, Moldovan Paul, Păşcuţă Adrian, Popescu Marin, Rus Alain.  

 
Punctul nr. 8 – Proiect de hotărâre pentru aprobarea oportunităţii demarării 

procedurilor pentru întocmirea documentaţiilor tehnico-economice, studiu de 
fezabilitate şi proiect tehnic în vederea depunerii unei cereri de finanţare pe  
,,Programul Operaţional Regional 2014-2020 şi Programul de Interes Naţional 2015-
2020 al Autorităţii Naţionale pentru Protecţia Drepturilor Copilului şi Adopţiei”  
vizând închiderea Centrului de Recuperare şi Reabilitare Neuropsihiatrică pentru 
Copii Lugoj, şi realizarea căsuţelor de tip familial de către Direcţia Generală de 
Asistenţă Socială şi Protecţia Copilului Timiş. 

 
Domnul preşedinte Titu Bojin 
Proiectul a fost avizat favorabil de toate comisiile.   
Dacă sunt discuţii? 
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Domnul consilier judeţean Marius Martinescu 
Încă de la început aş vrea să mulţumesc doamnei director Emilia Milutinovici pentru 

faptul că mi-a transmis în scris răspuns la solicitările mele şi următoarele argumente pe 
care vi le  voi spune vor susţine amendamentul meu.  

Având în vedere că toate articolele din proiect se referă la construcţia de căsuţe de 
tip familial pentru 47 de copii şi aşa cum precizează doamna director în materialul transmis, 
că partea de servicii de recuperare  se va desfăşura, temporar în aceeaşi locaţie, iar ulterior 
într-o altă locaţie modernizată cu fonduri europene, amendamentul meu se referă la 
modificări în conţinutul titlului şi vă propun să fie eliminată partea din titlu care spune : 
„..vizând închiderea Centrului de Recuperare si Reabilitare Neuropsihiatrică pentru Copii 
Lugoj… „ , întrucât sunt două mari categorii de copii, cei care sunt în regim de internat şi 
care beneficiază de serviciile de recuperare, şi respectiv, copii cu dizabilităţi care 
frecventează venind dimineaţa şi plecând după efectuarea tratamentului. Aceşti copii provin 
dintr-o arie mai largă a Municipiului Lugoj, iar unii chiar şi din Municipiul Lugoj. Toţi au 
nevoie de acest centru de recuperare, din acest motiv am făcut acest amendament prin 
care am propus eliminarea din titlu a frazei:„..vizând închiderea Centrului de Recuperare si 
Reabilitare Neuropsihiatrică pentru Copii Lugoj… „.  

Ştiu că îmi veţi spune că strategia naţională este prevăzută ca până în 2020 să fie 
eliminate centrele „mastodont” de  reabilitare, dar până atunci vedem ce se întâmplă şi 
consider că este bine dacă procedăm în acest fel.  

 
Domnul preşedinte Titu Bojin 
Doamna Milutinovici aveţi să ne spuneţi ceva în plus faţă de propunerea domnului 

Martinescu? 
 
Doamna Emilia Milutinovici – director DGASPC Timiş  
Nu, nu am nimic de adăugat cu privire la propunerea domnului Martinescu, dar aş 

vrea să fac o singură precizare : partea de recuperare pentru copii cu dizabilităţi se află într-
o altă aripă a clădirii, separat faţă de cea rezidenţială.  

 
Doamna consilier judeţean Marinconi Flavia 
Domnule preşedinte, în comisie  am făcut un amendament prin care am propus ca, 

sub nici o formă, copiii care vin din ambulatoriu să nu se intersecteze cu copiii internaţi 
acolo, deoarece ei pot aduce boli infecto – contagioase. Deci, este absolut necesar să fie 
câte două încăperi de recuperare pentru aceşti copii.  

 
Domnul preşedinte Titu Bojin 
Supun la vot amendamentul domnului Marius Martinescu 
Consiliul Judeţean Timiş a aprobat amendamentul  cu 34 voturi „pentru” din partea 

doamnelor/domnilor Bitea Nicolae, Bojin Mihăiţă, Bologa Gheorghe, Borha Liviu, Cocean 
Liviu, Cociobea Sorin,  Crăciunescu Gabriela, Crişan Teodor Adrian, Daviţoiu Ioan, Demea 
Dorel, Dobra Călin, Gaita Oana, Gavrilită Bianca, Juravle Petru, Lăzureanu Aurel, Lelescu 
Tiberiu, Marinconi-Marcu Flavia, Martinescu Marius, Mihoc Marcel, Moldovan Paul, Negoiţă 
Adrian, Păşcuţă Adrian, Pau Radu, Plavoşin Deian, Popescu Marin, Radu Marina, Ritivoiu 
Mihai, Rus Alain, Rus Georgeta, Stanciu Pompiliu, Stancu Traian, Szatmari Ştefan, Vasile 
Marian, Zamfir Florian. 
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Supun  la vot proiectul de hotărâre 
Consiliul Judeţean Timiş a aprobat proiectul de hotărâre  cu 32 voturi „pentru” din 

partea doamnelor/domnilor Bitea Nicolae, Bojin Mihăiţă, Bojin Titu, Bologa Gheorghe, 
Borha Liviu, Crişan Teodor Adrian, Cocean Liviu, Cociobea Sorin,  Crăciunescu Gabriela, 
Daviţoiu Ioan, Demea Dorel, Gaita Oana, Gavrilită Bianca, Juravle Petru, Lăzureanu Aurel, 
Lelescu Tiberiu, Martinescu Marius, Mihoc Marcel, Moldovan Paul, Negoiţă Adrian, Păşcuţă 
Adrian, Pau Radu, Plavoşin Deian, Popescu Marin, Radu Marina, Ritivoiu Mihai, Rus Alain, 
Stanciu Pompiliu, Stancu Traian, Szatmari Ştefan, Vasile Marian, Zamfir Florian. 

 
 
Punctul nr. 9 – Proiect de hotărâre privind aprobarea Regulamentului de 

Organizare şi Funcţionare al Direcţiei pentru Evidenţa Persoanelor Timiş. 
 
Domnul preşedinte Titu Bojin 
Proiectul a fost avizat favorabil de toate comisiile    
Dacă sunt discuţii? 
Supun  la vot proiectul de hotărâre.  
Consiliul Judeţean Timiş a aprobat proiectul de hotărâre  cu 34 voturi „pentru” din 

partea doamnelor/domnilor Bitea Nicolae, Bojin Mihăiţă, Bojin Titu, Bologa Gheorghe, 
Borha Liviu, Cocean Liviu, Cociobea Sorin,  Crăciunescu Gabriela, Crişan Teodor Adrian, 
Daviţoiu Ioan, Demea Dorel, Dobra Călin, Gaita Oana, Gavrilită Bianca, Juravle Petru, 
Lăzureanu Aurel, Lelescu Tiberiu, Martinescu Marius, Mihoc Marcel, Moldovan Paul, 
Negoiţă Adrian, Păşcuţă Adrian, Pau Radu, Plavoşin Deian, Popescu Marin, Radu Marina, 
Ritivoiu Mihai, Rus Alain, Rus Georgeta, Stanciu Pompiliu, Stancu Traian, Szatmari Ştefan, 
Vasile Marian, Zamfir Florian. 

În continuare vă cer permisiunea să discutăm acum proiectul nr. 11 şi să lăsăm 
dezbaterile pentru proiectul nr. 10 la final, înainte de punctul întrebări, interpelări.  

 
 
Punctul nr. 11 – Proiect de hotărâre privind aprobarea încadrării doamnei 

Şiklovan Diana – Alexandra în funcţia contractuală de consilier juridic debutant la 
Compartimentul Asistenţă Juridică Consilieri Judeţeni. 

 
Domnul preşedinte Titu Bojin 
Proiectul a fost avizat favorabil de toate comisiile.    
Dacă sunt discuţii? 
Supun  la vot proiectul de hotărâre.  
Consiliul Judeţean Timiş a aprobat proiectul de hotărâre  cu unanimitate de voturi  
 
Domnul consilier judeţean Liviu Cocean 
Înainte de a trece la dezbaterea şi aprobarea următorului punct de pe ordinea de zi 

aş vrea să vă reamintesc că la şedinţa trecută am solicitat ca la fiecare şedinţă de plen să 
avem în faţa fiecărui proiect de hotărâre să ne fie prezentat numărul de voturi necesare 
pentru aprobarea proiectului respectiv.   

 
Domnul preşedinte Titu Bojin 
Solicitarea dumneavoastră a fost luată în considerare, dar a rămas valabil că vom 

trece doar numărul de voturi la proiectele pentru care este necesar două treimi din voturi.  
Astăzi nu am avut proiecte care să fie aprobate cu două treimi din voturi. În cazul în 

care vor exista, domnul secretar ne va spune dacă este necesar votul a două treimi.  
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Domnul consilier judeţean Liviu Cocean 
Înseamnă că pentru toate celelalte vom interpreta că nu e necesar votul a două 

treimi.  
 
Domnul consilier judeţean Gheorghe Bologa  
Domnule preşedinte aş vrea să fim atenţionaţi de domnul secretar şi când este vorba 

de votul pentru proiectele de hotărâre la care este necesar votul a jumătate plus unul din 
numărul consilierilor prezenţi, sau jumătate plus unul din numărul consilierilor în funcţie. 
Solicit acest lucru pentru că sunt situaţii diferite.  

 
Domnul preşedinte Titu Bojin 
Am înţeles observaţia dumneavoastră şi pentru că proiectul de hotărâre privind 

aprobarea încadrării doamnei Şiklovan Diana – Alexandra în funcţia contractuală de consilier 
juridic debutant la Compartimentul Asistenţă Juridică Consilieri Judeţeni fost aprobat în 
unanimitate, trecem la dezbaterea proiectului înscris la numărul 10 pe ordinea de zi.  
Domnişoara Şiklovan este de astăzi la dispoziţia consilierilor juridici şi sper să aveţi răbdare 
cu domnia sa, pentru că nu are experienţă în administraţie. Îi dorim succes în funcţia pe care 
o va îndeplini începând de astăzi înainte.  

 
 
Punctul nr. 10 – Proiect de hotărâre privind vacantarea unui mandat de 

consilier judeţean urmare constatării încetării de drept a mandatului de consilier 
judeţean. 

 
Domnul preşedinte Titu Bojin 
Proiectul a fost avizat favorabil în 3 comisii de specialitate, respectiv, Comisia 

Economica, Comisia pentru Administraţie Publica Locala şi Comisia pentru Agricultură şi 
Dezvoltare Rurală. 

Proiectul a primit aviz nefavorabil din partea a 4 comisii, respectiv, Comisia pentru 
Cultură, Învăţământ, Tineret şi Sport, Comisia pentru Sănătate şi Protecţie Socială,Comisia 
de Urbanism, Amenajarea Teritoriului, Lucrări Publice şi  Protecţia Mediului  şi Comisia 
pentru Relaţii şi Cooperare Internă şi Externă. 

Dacă sunt alte discuţii sau propuneri? 
 
Domnul consilier judeţean Sorin Cociobea 
Bună ziua domnule preşedinte şi dragi colegi, aş vrea să îmi permiteţi să îmi spun 

punctul de vedere asupra acestui proiect de hotărâre. Consider că acţiunea din acest punct 
de pe ordinea de zi este cât de cât nelegală. Spun acest lucru pentru că în referatul 
dumneavoastră privind vacantarea postului de consilier se face referire la art. 9 lit. h^1 din 
Legea nr. 393 privind statutul aleşilor locali, în care se specifică foarte clar că „ pierdea 
calităţii de membru al partidului politic sau al organizaţiilor minorităţilor naţionale pe a cărei 
listă a fost ales în aceste condiţii îşi poate pierde calitatea de consilier judeţean.  

A apărut o întreagă pledoarie în acest referat în ceea ce priveşte trimiterea de la o 
lege la alta. A apărut şi o trimitere către art. 8 din Legea 14/2003 în care un cetăţean român 
nu poate face parte din două sau mai multe partide politice – deşi nu ştiu când s-a 
întâmplat acest lucru în ceea ce mă priveşte. Pe de altă parte art. 2 – înscrierea unei 
persoane într-un alt partid politic constituie de drept, demisie din partidul al cărui membru a 
fost anterior – eu am făcut acest pas  - în baza acelei Ordonanţe nr. 55 care astăzi este 
considerată neconstituţională. Mai mult decât atât art. 9 se abrogă de articolul unic din 
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Ordonanţa nr. 55 care spune clar că candidaţii, preşedinţii de consilii judeţene, primarii, 
consilierii locali, consilierii judeţeni îşi pot exprima o singură dată, în scris, opţiunea cu 
privire la partidul politic sau să devină independenţi fără ca aceştia să-şi piardă calitatea 
dobândită în urma alegerilor.  

Aş vrea să îmi spuneţi sub ce formă pot fi încadrat pe listele PSD ca şi cum aş fi fost 
ales în anul 2012. Există în acest sens un referat din partea mea pe care l-am depus la 
dumneavoastră, în care precizez foarte clar că nu am candidat pe listele PSD sau USL 
pentru a putea fi aplicate prevederile prezentului articol.  

 
Domnul preşedinte Titu Bojin 
În continuare dau cuvântul domnului secretar al judeţului Timiş, Dănuţ Ardelean, 

pentru a răspunde domnului consilier.  
 
Domnul Dănuţ Ardelean – secretar al judeţului Timiş 
Domnule preşedinte, stimaţi consilieri judeţeni, domnule Sorin Cociobea, este 

adevărat că dumneavoastră aţi fost ales pe listele PDL, dar prin intervenirea OG nr. 
55/2014 a fost suspendată aplicarea literei h^1 din art. 9 al Legii nr. 393/ 2004 privind 
statutul aleşilor locali, respectiv pe perioada de 45 de zile cât această ordonanţă  a fost în 
vigoare, fiecare dintre dumneavoastră, consilieri judeţeni, consilieri locali, primari, puteau să 
opteze, fără să se aplice această sancţiune, să migreze în alt partid sau să devină consilier 
independent.  

Având în vedere că dumneavoastră, domnule Cociobea, aţi plecat de la partidul pe 
listele căruia aţi candidat şi aţi fost ales şi aţi optat pentru a deveni membru al unui alt 
partid, în aceste condiţii, şi pentru că aţi înregistrat o cerere de înscriere în partid, s-a 
considerat că v-aţi dat demisia din partidul pe listele căruia aţi candidat. Aşa cum spune în 
lege, un cetăţean nu poate fi concomitent membru în două partide.  

În cazul în care vă pierdeţi calitatea de membru al noului partid se aplică aceeaşi 
sancţiune care este prevăzută la art. h^1, respectiv pierderea mandatului şi vacantarea 
postului de consilier judeţean.  

 
Domnul consilier judeţean Sorin Cociobea 
Domnule secretar, am înţeles ce spuneţi dumneavoastră, dar unde scrie în lege că 

eu, trecând în baza acelei ordonanţe, am fost ales pe listele PSD. Dumneavoastră îmi 
spuneţi acum că se constată. Se constată ce? Se constată de către cine?  Noi suntem 
guvernaţi de legea privind statutul aleşilor locali.  Unde scrie că eu am fost ales pe listele 
PSD?   

Nu vreau să fiu înţeles greşit. Nu vreau ca PSD-ul să nu uzeze de dreptul său de a 
mă da afară sau de a-mi retrage sprijinul, dar vreau să facă acest lucru legal.  

Personal, în şedinţa trecută, în acest cadru instituţional, mi-am declarat doar 
independenţa. În plus, trebuie să va anunţ că sunt în contestaţie legală cu PSD. Am 
contestat faptul că au dat o hotărâre prin care îmi retrag sprijinul politic, sau mă dau afară 
din partid şi suntem în termenele legale.  Nu se poate să nu ţinem cont de dreptul la replică, 
sau de dreptul la libertate, pentru că, până la urmă aici în Timişoara a pornit pentru prima 
dată revoluţia, tocmai pentru a avea libertatea de exprimare.   

Vă întreb din nou, cum mă puteţi încadra pe listele PSD? 
 
Domnul Dănuţ Ardelean – secretar al judeţului Timiş 
Domnule consilier judeţean Sorin Cociobea, nimeni nu vă încadrează pe listele PSD 

pentru că nu aţi candidat pe aceste liste, însă sancţiunea pierderii calităţii de membru al 
partidului din care faceţi parte şi la care aţi considerat că trebuie să migraţi, determină 
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această sancţiune. Sigur că acum dumneavoastră veniţi şi spuneţi că aveţi în curs o 
contestaţie, dar în momentul în care se iniţiază un proiect de hotărâre, sau preşedintele, 
sau un consilier judeţean vine cu o propunere, atunci trebuie să o aducem în faţa 
dumneavoastră, având posibilitatea să supuneţi la  vot amânarea proiectului. Procedura 
administrativă declarată pe legea partidelor politice, pe statutul partidelor, nu poate fi oprită 
în loc şi nici nu putem să nu promovăm un proiect în momentul în care acesta a fost iniţiat 
de cineva.  

Nu vă învăţ eu ce să faceţi în aceste condiţii, pentru că ştiţi foarte bine că puteţi 
solicita amânarea acestui proiect. Se supune la vot şi dacă consilierii judeţeni consideră că 
există temei pentru amânarea lui, aprobă solicitarea dumneavoastră.  

 
Domnul consilier judeţean Sorin Cociobea 
Am înţeles. Din câte am observat se face prima dată vacantarea postului ca urmare 

a încetării de drept. Încetarea de drept se poate face şi în urma votului, pentru că din acest 
motiv sunt pregătite urnele de afară – pentru vot secret, nu?  

Bănuiesc că ar fi trebuit să se facă încetarea de drept, după care vacantarea 
postului.   

Pe de altă parte, în acel referat nu scrie cine ar urma să vină în locul meu. Normal ar 
fi ca atunci când  se constată o vacantare de post de consilier, să vină cineva. Din câte ştiu 
eu nu va veni nimeni, pentru că Consiliul Judeţean Timiş este acoperit de lege. Ordonaţa 
nr. 55/2014, sau altă lege care guvernează statutul aleşilor locali, nu spune cine trebuie să 
vină pe locul vacant. Prin urmare, domnilor consilieri, urmează să fie sau nu votată 
vacantarea postului şi postul va rămâne liber.  Eu mă voi duce în contencios administrativ, 
că voi câştiga sau nu. Nu se urmăreşte aducerea următorului de pe vreo listă pentru că 
dânşii sunt acoperiţi de lege. Dacă se va ajunge la vot, pentru că în mod normal urmează 
să supun la vot amânarea proiectului până ce diferendul dintre mine şi PSD are o 
consecinţă finală, aş vrea ca şi presa să fie foarte atentă şi prezentă în cazul în care se 
ajunge la votul secret.  

 
Domnul preşedinte Titu Bojin 
Având în vedere că ordinea de zi a fost aprobată şi nu s-a propus scoaterea niciunui 

punct de pe ordinea de zi, urmează continuarea procedurilor şi nu avem motiv să supunem 
din nou la vot amânarea acestui punct de pe ordinea de zi.  

Pe de altă parte, îmi pare rău şi aici nu mă refer doar la domnul Cociobea, ci la toţi 
colegii consilieri judeţeni care ajung în situaţia să părăsească Consiliul Judeţean, indiferent 
de motiv. Am dus împreună activitatea Consiliului Judeţean 3 ani din cei 4, cât este 
mandatul nostru, dar în condiţiile în care domnul Cociobea a optat pentru a trece la PSD ar 
fi trebuit să se supună regulilor PSD. Nu a fost forţat, nu a fost obligat să treacă la PSD, nu 
a fost şantajat, ci a decis din proprie iniţiativă, fără să îl oblige cineva.  Îmi pare rău că a 
ales să îşi dea demisia din PSD şi că a renunţat la calitatea de membru al PSD. Domnia sa 
avea dreptul să spună ce doreşte cu privire la calităţile bune sau mai puţin bune ale PSD-
ului, dar eu cred că  PSD a procedat corect atunci când şi-a exercitat dreptul de a-l exclude 
din partid, ca urmare a poziţiei domniei sale. Orice alte discuţii cu privire la contestaţia 
domnului Cociobea, aceasta se va analiza. Există posibilitatea să-şi piardă mandatul, dar 
să fie aprobat în şedinţa Comisiei de arbitraj de la nivelul partidului şi să rămână în cadrul 
PSD. Atunci aş vrea să îl văd pe domnul Cociobea ce o să facă.  
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Domnul consilier judeţean Marin Popescu 
Domnule preşedinte, vă rog ca toate chestiunile legate de PSD să le discutaţi la 

sediul PSD. Aici suntem în plenul Consiliului Judeţean şi discutăm de o chestiune legată de 
un consilier judeţean.  

 
Domnul preşedinte Titu Bojin 
De acord, dar este un referat al PSD pe care nu l-am citit, pentru a câştiga timp, 

chiar dacă ar fi trebuit să-i dau citire în faţa dumneavoastră. Din acest motiv, în calitate de 
preşedinte, mi-am permis să vă spun ceea ce v-am spus mai înainte.  

 
Domnul vicepreşedinte Marian Vasile  
Referitor la ceea ce s-a discutat aici, aş vrea să spun că trebuie să ne supunem 

regulilor şi legilor statului, nu ale unui partid politic. Sunt câteva afirmaţii pe care aş dori să 
le fac acum în numele grupului PNL, în urma consultărilor interne pe care le-am avut. Este 
vorba despre faptul că atunci când domnul Cociobea a trecut la PSD, nimeni nu ne-a 
întrebat nimic pe noi, pe cei din noul PNL. Aşa cum s-a precizat deja, OG 55/2014 privind 
migraţia aleşilor locali dată de Guvernul Ponta, a fost declarată neconstituţională şi văd că 
PSD tărăgănează lucrurile pentru a clarifica acest aspect.  

Pe de altă parte, există în vigoare Legea nr. 393 privind statutul aleşilor  locali care 
induce nişte incertitudini legale. Astfel că, după părerea noastră, nu este foarte clar dacă 
PSD poate să-l excludă pe domnul Sorin Cociobea, având în vedere că domnia sa nu a 
candidat pe listele PSD şi probabil că din acest motiv se va ajunge la un proces în instanţă.  

De aceea, fiecare consilier judeţean aflat la această masă trebuie să-şi asume ceea 
ce votează pe acest tărâm incert, din punct de vedere juridic legal.   

Noi, ca şi grup, considerăm faptul că PSD trebuie să-şi rezolve problema şi de aceea 
pentru acest proiect de hotărâre nu vom lua parte la un asemenea demers incert din punct 
de vedere legal şi nu ne vom exprima poziţia.  Aceasta este poziţia PNL şi vreau să ştiu în 
final cum se va desfăşura procedura de vot, pentru că din punctul nostru de vedere trebuie 
să se desfăşoare în mod secret, având în vedere că este vorba de persoană.  

 
Domnul preşedinte Titu Bojin 
 Vă mulţumesc şi eu. Răspunsul o să-l primiţi prin domnul secretar, puţin mai târziu, 

când va prezenta cum se desfăşoară procedura de vot.  
 
Domnul consilier judeţean Marius Martinescu 
Personal am două chestiuni de subliniat în luarea mea de cuvânt şi spre 

surprinderea dumneavoastră, niciuna dintre ele nu va fi politică. Prima observaţie este 
aceea prin care mă bucur că în calitate de consilier judeţean, la primul mandat, am fost 
contemporan cu domnul Cociobea, care este tot consilier judeţean la primul mandat şi 
împreună ne-am chinuit şi ne-am luptat pentru binele judeţului timp de 3 ani de zile. Pe de 
altă parte, vreau să-l felicit pe domnul Cociobea că a fost consecvent încă de la începutul 
mandatului, când a avut prima luare de cuvânt şi a depus jurământul în calitate de consilier 
judeţean, iar acum, în această şedinţă,  a avut a doua luare de cuvânt în care pledează 
pentru menţinerea dumnealui ca şi consilier judeţean. Cred că această consecvenţă este 
meritorie şi cred că îl va defini în viitorul administrativ şi politic.  

 
Domnul consilier judeţean Juravle Petru  
Domnule preşedinte şi stimaţi colegi,  constat cu o stare de lehamite  în ce stare a 

ajuns Ordonanţa 55. Lumea se joacă cu nervii unor oameni şi nu spun pentru că eu am 
optat să fiu independent sau pentru că alţii au optat să treacă la alte partide.  Cred că până 
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nu se tranşează în Parlament o poziţie clară, certă, faţă de neconstituţionalitatea acelei 
ordonanţe.  

A fost declarată neconstituţională, a avut efectele care le-a avut acum care mai sunt 
efectele? Curtea Constituţională a cerut clarificarea şi reglementarea în Parlament, iar 
Parlamentul nu a făcut nimic. Acum noi suntem puşi în situaţia de a vota vacantarea 
postului de consilier a domnului Cociobea şi domnia sa se poate întoarce împotriva noastră 
în instanţă, pentru că eu consider că nu există un temei legal pentru care să decidem 
vacantarea acestui post. Vă mulţumesc! 

 
Domnul consilier judeţean Alain Rus  
Am trei întrebări, pur tehnice, scurte, la care aş vrea să-mi răspundă domnul 

secretar.  În primul rând, astăzi nu ar fi trebuit ca plenul consiliului judeţean să fie complet? 
Astăzi lipsesc  2 oameni. Ştiu regulamentul de organizare şi funcţionare, dar totuşi, cred că 
ar fi trebuit să fim toţi consilierii judeţeni, pentru că vom ajunge în instanţă. După cum văd, 
domnul Cociobea s-a pregătit şi sigur vom ajunge în instanţă să dăm cu subsemnatul, 
pentru că unii au hotărât, undeva departe, să ne învrăjbească.  
           În al doilea rând, dacă un proiect primeşte aviz negativ în 4 comisii de specialitate, 
mai trebuie să intre în plenul Consiliului Judeţean? Ce rol au comisiile de specialitate? Sunt 
doar consultative? Dacă nu ţinem cont de ele, de ce le mai facem? În comisie am discutat, 
am decis şi am votat.  

În al treilea rând, nu aş vrea să trecem peste ce a întrebat domnul Cociobea şi aş 
vrea să ştiu, totuşi, cine urmează pe listă în locul domnului Cociobea? Haideţi să nu trecem 
direct la vot. Doar Partidul Comunist judeca pe cineva fără a-i da dreptul să se apere şi nu 
vreau să ne reîntoarcem la obiceiurile de atunci.  

Acestea sunt 3 întrebări pur tehnice  la care aştept un răspuns din partea domnului 
Dănuţ Ardelean – secretar al judeţului Timiş şi sper ca împreună să găsim soluţii pentru 
rezolvarea acestei probleme.  

 
Domnul Dănuţ Ardelean – secretar al judeţului Timiş 
În legătură cu cvorumul necesar pentru desfăşurarea unei şedinţe a Consiliului 

Judeţean este clar că dacă sunt jumătate plus unul din numărul consilierilor în funcţie, se 
poate ţine şedinţa.  

 
Domnul consilier judeţean Alain Rus  
Este adevărat, dar mă tem că creăm circumstanţe şi de câte ori nu ne convine ce 

urmează să votăm, nu venim la şedinţă. Aducem adeverinţă că suntem bolnavi, nu ne 
prezentăm şi aşa putem să ne batem joc de voturile alegătorilor noştri, de nervii 
dumneavoastră, de banii Consiliului Judeţean şi de ţara aceasta din care nu ştiu ce a mai 
rămas din ea.  Deci, de câte ori va fi pe ordinea de zi un proiect pe care nu vreau să-l 
votez, mă voi da bolnav, voi pleca, voi pleda pentru ca şi colegii mei să facă asta… nu se 
poate aşa ceva, ne purtăm ca nişte copii.  

 
Domnul Dănuţ Ardelean – secretar al judeţului Timiş 
Eu înţeleg punctul dumneavoastră de vedere, dar din păcate nu am niciun mecanism 

la îndemână prin care pot să conving pe cineva să vină la şedinţă şi să participe la vot.  
În ceea ce priveşte cea de-a doua întrebare, vă pot spune că comisiile de 

specialitate au rol consultativ în ceea ce priveşte hotărârile, ultimul în măsură să se 
pronunţe este plenul Consiliului Judeţean, dacă un proiect de hotărâre trece sau nu.  

Astfel, dacă iniţiatorul unui proiect de hotărâre depune proiectul, avem obligaţia să 
întocmim documentele necesare prezentării în comisii şi raportul favorabil sau nu, trebuie 
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adus la cunoştinţa plenului Consiliului Judeţean, pentru că numai acesta este în măsură să 
hotărască în orice problemă care îi revine ca şi atribuţie prin regulament. Proiectul de 
hotărâre poate intra în plen chiar dacă a fost respins de 2-3-4 sau toate comisiile de 
specialitate. Proiectul poate fi retras doar de iniţiatorul proiectului.  

În cazul nostru, potrivit Legii nr. 393, iniţiatorul care ia la cunoştinţă de sancţiunile 
care se aplică, este primarul sau preşedintele Consiliului Judeţean. 

 
Domnul consilier judeţean Alain Rus  
Deci, reprezentat prin domnul Titu Bojin 
 
Domnul Dănuţ Ardelean – secretar al judeţului Timiş 
La ultima întrebare pusă de dumneavoastră cu privire la cine este următorul pe listă, 

sigur că există discuţii pe această temă. Dacă la vacantarea postului, concluzia a fost 
aceeaşi în urma discuţiilor purtate, în ceea ce priveşte cine este următorul pe listă care 
vine, sau de pe ce listă vină acesta, pot să vă informez că am făcut adrese către Instituţia 
Prefectului Timiş, Comisiile juridice ale Senatului şi Camerei Deputaţilor, la Secretariatul 
General al Guvernului şi la Autoritatea Electorală Centrală şi aşteptăm, cred că degeaba,  
un răspuns şi probabil că acest loc va rămâne neocupat, aşa cum preconiza şi domnul 
Cociobea. 

 
Domnul consilier judeţean Alain Rus  
Bănuiesc că şi pentru excluderea domnului Cociobea Sorin aţi trimis cerere către 

aceleaşi instituţii, pentru a vă spune cum să-l excludeţi şi de ce. Dacă aţi primit un răspuns 
de la ele, de ce nu putem vota în plenul viitor următorul consilier pe listă, pentru a putea 
funcţiona corect.  

 
Domnul Dănuţ Ardelean – secretar al judeţului Timiş 
Deci, referitor la cine este următorul pe listă şi de pe care listă va fi următorul validat, 

vă pot spune că nu am primit nici un răspuns de la niciunul din forurile cărora le-am trimis 
solicitare în acest sens.  

 
Domnul consilier judeţean Alain Rus 
Deci, noi ştim că nu am primit niciun răspuns totuşi să excludem un consilier 

judeţean. 
 
Domnul consilier judeţean Juravle Petru 
Domnule preşedinte, un astfel de proiect trebuie să fie votat cu majoritate simplă, cu 

jumătate plus unul, sau cu două treimi? 
 
Domnul Dănuţ Ardelean – secretar al judeţului Timiş 
Similar ca şi la validarea mandatelor, este nevoie de jumătate plus unul din cei 

prezenţi.  
 
Domnul consilier judeţean Liviu Cocean 
Domnule preşedinte, cred că toţi colegii mei au enunţat destule argumente, respectiv 

faptul că OG 55 a fost neconstituţională, că în 4 comisii de specialitate proiectul a primit 
aviz negativ, eu vin să vă spun că trebuie să avem grijă, pentru că există deja un precedent 
în care Consiliul Judeţean, pe un viciu de procedură, a încercat înlocuirea domnului Marian 
Vasile şi după cum aţi văzut a pierdut în instanţă.  
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Domnul preşedinte Titu Bojin  
Nu am pierdut.  
 
Domnul consilier judeţean Liviu Cocean 
Am pierdut în primă instanţă. Nu a rămas definitiv, dar am pierdut.  
 
Domnul preşedinte Titu Bojin  
Nu am pierdut. În 14 mai va fi procesul domnului Marian Vasile, al domnului Zanfir 

Florian şi al Consiliului Judeţean, la Curtea de Apel. Abia atunci vedem ce va decide 
instanţa.  

 
Domnul consilier judeţean Liviu Cocean 
Da, dar important este că domnul Marian Vasile a revenit în funcţie şi asta e tot ce 

contează.  Precedentul pe care tocmai l-am enunţat arată o gravă eroare de procedură a 
executivului Consiliului Judeţean şi a majorităţi PSD pentru nişte lucruri care nu sunt fireşti.  

Noi am ratat cam cele mai importante proiecte din actualul mandat. Ca o paranteză, 
iată că astăzi sunt doar 10 proiecte pe ordinea de zi, mă gândesc câte proiecte vor fi pe 
ordinea de zi a şedinţelor până la finalul mandatului nostru.  

Ceea ce este grav este, de fapt, această deturnare a interesului firesc pe care 
trebuie să-l aibă Consiliului Judeţean pentru dezvoltarea infrastructurii judeţului Timiş, 
pentru proiectele importante ale judeţului, astfel încât să crească gradul de bunăstare al 
cetăţenilor  judeţului.  

Nu cred că graba dumneavoastră de a ţine cu tot dinadinsul o majoritate în plenul 
Consiliului Judeţean, sau un control pentru a putea trece proiectele este benefică. Vă 
grăbiţi şi faceţi numai greşeli, la fel cum faceţi acum dacă continuaţi să mergeţi pe această 
cale.  

Nu discut despre alegerea domnului Cociobea, a fost decizia domniei sale dar mă 
deranjează că ne focusăm pe ceea ce nu este normal şi în interesul cetăţenilor judeţului 
Timiş.  

 
Domnul preşedinte Titu Bojin 
Domnule Liviu Cocean, vreau să vă spun două lucruri: În primul rând, în calitate de 

preşedinte, împreună cu domnul secretar, fiind înregistrat un document al Partidului Social 
Democrat la Consiliul Judeţean, suntem obligaţi să iniţiem procedura pe care o facem şi o 
legalizăm astăzi împreună, în plenul Consiliului Judeţean. În al doilea rând, nu este niciun 
proiect, din câte ştiu eu, iniţiat de dumneavoastră care nu a fost pus în dezbatere şi supus 
aprobării. Ştiţi foarte bine că rolul consilierilor judeţeni este acela de iniţiere a proiectelor 
pentru infrastructură, pentru interesul cetăţenilor, proiecte despre care aţi amintit şi 
dumneavoastră mai devreme, din punctul meu de vedere, în scop populist.  

Nu există până astăzi nici un proiect pe care noi să-l fi amânat din motive politice, 
sau  pentru că eu, domnii vicepreşedinţi, sau  domnul secretar, nu am vrut să le punem în 
discuţie. Haideţi să nu mai fim demagogi şi să discutăm ce avem de discutat.  

Referitor la acest proiect, aveam obligaţia să iniţiez procedura. M-a sunat şi domnul 
Sorin Cociobea, nu este nici un secret, să îmi spună că îmi face plângere penală la DNA. 
Eu ce să fac? Să nu pun în discuţie un proiect legal iniţiat, doar pentru că m-a sunat 
domnul Cociobea? Nu vreau să spun şi nici nu vreau să influenţez pe nimeni cum să 
voteze, doar că trebuie să respectăm legalitatea. Nu am iniţiat nicio propunere pentru alt 
consilier, tocmai pentru că este incert, aşa cum a spus şi domnul secretar. Toate 
răspunsurile au fost pozitive pentru excluderea domnului Cociobea din funcţia de consilier. 
Pentru numirea unui alt consilier, după o listă sau alta, încă se poartă discuţii şi nu am 
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primit nici un răspuns oficial în acest sens, iar până nu primim un răspuns clar, care să ne 
spună că următorul consilier va fi de la PSD, de la PDL, va fi valabilă lista PDL – PNL deşi 
PDL nu mai există în acest moment,  etc. Sunt multe incertitudini pe care nu vreau să le 
dezbatem acum.  

În condiţii normale, astăzi sunt foarte multe semne de întrebare cu privire la cine 
este următorul pe listă şi până nu avem un răspuns clar, am considerat că este mult mai 
bine să nu vină nimeni pentru a nu face greşeli. În ceea ce priveşte votul pentru excluderea 
sau nu a domnului Cociobea, asta putem face, pentru că este legal. Că se votează pentru, 
sau împotrivă, nu pot eu să vă spun, fiecare votează aşa cum doreşte.  

 
Domnul consilier judeţean Liviu Borha 
Ascultând toate discuţiile colegilor antevorbitori şi ale domnului secretar, cred că se 

impune o  singură variantă. Ne mişcăm într-un vid legislativ în care anumite instituţii ale 
statului nu sunt de acord unele cu altele şi aici suntem într-o ceaţă totală. În consecinţă, 
aşa cum am spus, există o singură variantă legală şi aceea este să amânăm votarea 
acestui proiect. Sunt convins că şi ceilalţi consilieri judeţeni, care nu sunt din partea 
opoziţiei, se gândesc dacă trebuie să voteze pentru sau împotrivă, având în vedere că este 
o sarcină de partid. În Consiliul Judeţean nu facem politică, ci facem administraţie.  

Dacă partidul a trimis o solicitare legală către Consiliul Judeţean, se poate merge 
mai departe, dar nu poate nimeni să oblige chiar şi pe colegii de la PSD să voteze pentru 
sau împotrivă.  

 
Domnul preşedinte Titu Bojin  
Un amendament asemănător a mai fost supus discuţiei noastre şi vă spun acum aşa 

cum v-am spus şi atunci, că am votat ordinea de zi fără ca cineva să propună amânarea 
acestui punct.  Deci, nu văd de ce trebuie să votăm din nou, dacă ordinea de zi a fost 
aprobată. Trebuia să spuneţi înainte de a vota ordinea de zi că doriţi să scoatem acest 
punct de pe ordinea de zi. Atunci supuneam la vot şi dacă se aproba îl scoteam. Cum acest 
lucru nu s-a întâmplat, nu văd de ce trebuie să supunem acum la vot amânarea acestui 
punct.  

Se poate întâmpla ca domnul Cociobea să rămână în Consiliu în urma votului 
nostru. Haideţi să nu încercăm să ne facem acum unii mai frumoşi decât alţii. Supunem la 
vot şi vedem care este decizia plenului Consiliului Judeţean.  

 
Domnul consilier judeţean Liviu Borha 
Problema este că abia acum am înţeles că aţi făcut solicitări la anumite instituţii ale 

statului şi nu aţi primit încă un răspuns.  
 
Domnul preşedinte Titu Bojin  
Solicitarea a fost pentru a ne spune care este următorul pe lista care vine în Consiliul 

Judeţean. La această solicitare nu am primit răspuns. Răspunsul poate veni peste câteva 
zile, când vom face o şedinţă extraordinară pentru rectificarea de buget, poate veni peste o 
lună, peste un an sau poate să nu mai vină niciodată.  

Nici PDL şi nici actualul PNL nu mă poate obliga să pun în discuţie un proiect de 
hotărâre care nu este legal şi nici nu îl voi putea pune dacă nu avem un răspuns clar cu 
privire la următorul pe listă, care ar trebui să ia locul domnului Cociobea.  

 
Domnul consilier judeţean Liviu Borha 
Până vine răspunsul trebuie să amânăm votul.  
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Domnul consilier judeţean Liviu Cocean 
Domnule preşedinte, chiar şi în plenul de luna trecută am amânat un proiect de 

hotărâre, l-am scos de pe ordinea de zi după ce aceasta a fost aprobată în prealabil.  Acum 
de ce nu putem face acest lucru? 

 
Domnul consilier judeţean Tiberiu Lelescu 
Domnule preşedinte, în ceea ce priveşte acest proiect grupul nostru de consilieri 

judeţeni are o linie de lucru şi o va respecta. Pe de altă parte aş vrea să ştiu dacă mai 
avem situaţii similare prin care anumitor colegi li s-au solicitat excluderea din Consiliul 
Judeţean, ca urmare a faptului că au fost excluşi din partid, sau pentru că nu mai aparţin pe 
lista formaţiunii pe care au candidat.  

 
Domnul preşedinte Titu Bojin 
Nu mai avem situaţii de acest gen. Am avut o singură solicitare pentru domnul 

Stancu Traian de la nivelul organizaţiei judeţene, dar pentru că domnia era  membru în 
Biroul Naţional al Partidului Conservator, nu am primit nicio solicitare de la nivel naţional.  

 
Domnul consilier judeţean Stancu Traian 
Având în vedere că este vorba de mine, vă rog, domnule preşedinte, să-mi permiteţi 

să-i răspund eu domnului Tiberiu Lelescu.  
De fapt, nu ştiu dacă domnul Lelescu s-a referit tocmai la mine, însă simţindu-mă 

vizat am să vă informez că în ceea ce mă priveşte, nu s-a terminat procedura de excludere, 
lucru pe care, din prietenie  i l-am spus şi domnului Cociobea, dar am văzut că în statutul 
PDL este o chestiune de genul că atunci când a fost sancţionat, sancţiunea se aplică 
imediat, pentru că în comisii am votat împotriva acestei sancţiuni. 

La mine era un paragraf care spunea că eu voi fi dat afară din partid după ce se 
termină toate acele decizii din partid. Acest lucru nu s-a întâmplat, a venit ordonanţa şi m-
am declarat independent.  

Ca să vă ajut, vă spun că eu am folosit de două ori această chestiune şi mi-am 
prezentat imediat demisia, fără să vă pun pe niciunul dintre dumneavoastră în situaţie 
penibilă.   

Îmi place, domnule consilier, că acum două şedinţe de plen, dumneavoastră 
personal cereaţi domnului Cociobea şi colegilor care au plecat din partidul dumneavoastră, 
să părăsească Consiliul Judeţean, pentru că acea ordonanţă era neconstituţională, iar 
acum spuneţi că domnul Cociobea nu trebuie să plece.  

 
Domnul preşedinte Titu Bojin 
În continuare, dau cuvântul domnului secretar pentru prezentarea tuturor detaliilor 

legate de procedura de vot şi astfel să putem încheia şi acest punct înscris pe ordinea de 
zi. 

 
Domnul consilier judeţean Alain Rus 
Domnule preşedinte, vă rog să-mi permiteţi să iau cuvântul, pentru că vreau să 

închei cu un citat faţă de tot ce se întâmplă aici şi aş vrea, dacă se poate, să îmi spuneţi 
cine a spus aceste cuvinte: „Sorin Cociobea nu este un panglicar este un familist, un om de 
bună calitate şi ne bucurăm că a venit printre noi.” Cine a spus aceste cuvinte?  
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Domnul preşedinte Titu Bojin 
Da, am spus şi repet din nou, că Sorin Cociobea este un om de bună calitate, un 

familist convins, dar este mai puţin un membru de partid disciplinat, iar PSD nu permite 
indisciplina şi a decis să-l excludă din partid.  

 
Domnul vicepreşedinte Marian Vasile 
Domnule preşedinte, vă pun o întrebare retorică: credeţi că PSD va exclude şi alţi 

consilieri judeţeni care au venit în partid  pe Ordonanţa 55/2014? 
 
Domnul preşedinte Titu Bojin 
PSD va exclude pe toţi cei care vor încălca statutul partidului şi pe cei care nu 

respectă regulile PSD.  
 
Domnul consilier judeţean Alain Rus 
Chiar şi primari? 
 
Domnul preşedinte Titu Bojin 
Da, chiar şi primari.  
 
Domnul consilier judeţean Stanciu Pompiliu 
Cu tot respectul pentru domnii consilieri judeţeni de la PDL, vreau să vă spun că 

trebuie să aveţi grijă, pentru că nici dumneavoastră nu mai sunteţi membri ai partidului pe 
listele căruia aţi candidat. Vă mulţumesc! 

 
Domnul preşedinte Titu Bojin 
Domnule secretar Dănuţ Ardelean, aveţi cuvântul. Vă rog să preluaţi întreaga 

procedură de derulare a acestui punct înscris pe ordinea de zi.  
 
Domnul Dănuţ Ardelean – secretar al judeţului Timiş  
Înainte de a va invita să votaţi, vă informez că votul este secret, conform art. 45 (5) 

din Legea 215/2001 şi art. 71(2) din Regulamentul de organizare şi funcţionare a Consiliului 
Judeţean Timiş. De asemenea, va trebui să aprobăm modalitatea de votare pentru 
constatarea încetării de drept a mandatului de consilier judeţean a domnului Sorin 
Cociobea şi vacantarea mandatului de consilier judeţean. Astfel, vă propun ca în buletinul 
de vot să fie trecută întrebarea „sunteţi de acord cu încetarea mandatului de consilier 
judeţean a domnului Sorin Cociobea şi vacantarea mandatului deţinut în cadrul Consiliului 
Judeţean Timiş?”, iar mai jos in căsuţe,  va fi înscrisă varianta de vot, respectiv DA - pentru, 
NU - împotriva, si abţinere, fiecare consilier judeţean urmând să-si exprime votul prin 
aplicarea unui X în căsuţa care corespunde opţiunii fiecăruia. Votul este secret si se 
desfăşoară in cabina special amenajată aflata pe hol. După exprimarea opţiunii buletinul de 
vot se împătureşte si se depune in urna. 

Dacă sunt alte discuţii? Dacă nu, rog pe domnul preşedinte să supună la vot această 
modalitate de vot.  

 
Domnul preşedinte Titu Bojin 
Supun la vot modalitatea de votare.  
Consiliul Judeţean Timiş a aprobat procedura de vot cu 26 voturi „pentru” şi 2 voturi 

„împotrivă”.  
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Domnul consilier judeţean Cociobea Sorin 
Domnule preşedinte, eu am voie să votez? 
 
Domnul Dănuţ Ardelean – secretar al judeţului Timiş  
În legătură cu votul dumneavoastră, domnule Cociobea, vă informez că,  având în 

vedere dispoziţiile legale în vigoare, respectiv art.47, art. 75 şi art. 77 din Legea nr. 
393/2004 privind statutul aleşilor locali, precum şi dispoziţiile art. 46 din Legea nr. 215/2001 
a administraţiei publice locale, precum şi Legea nr. 161/2003 privind unele măsuri de 
asigurare a transparenţei în exercitarea demnităţilor publice, a funcţiilor publice şi mediului 
de afaceri pentru sancţionarea corupţiei, în situaţia în care există un interes care contravine 
interesului general şi există un interes personal cu caracter patrimonial, în situaţia în care 
dumneavoastră, domnule Cociobea, votaţi, riscaţi să intraţi în conflict de interese. Pentru 
acest motiv, vă recomand şi rog să fie consemnat în procesul verbal, dacă dumneavoastră 
vă abţineţi de la vot.  

 
 

Domnul consilier judeţean Bologa Gheorghe  
Nu ştiu  ce conflict de interese este în cazul  domnului Cociobea Sorin, pentru că 

înseamnă că noi toţi consilierii judeţeni am fost în conflict de interese atunci când am fost 
validaţi şi ne-am votat mandatul.  

 
Domnul Dănuţ Ardelean – secretar al judeţului Timiş  
Nu, cu siguranţă dumneavoastră nu aţi votat atunci când s-a supus la vot validarea 

dumneavoastră. Niciun consilier judeţean nu a votat atunci când a fost validat.  
 
Domnul consilier judeţean Liviu Cocean 
Cred că este aceeaşi situaţie doar pentru cei care au trecut pe OG 55/2014.  
 
Domnul Dănuţ Ardelean – secretar al judeţului Timiş  
La validarea consilierilor judeţeni, atunci când se constituie Consiliul Judeţean, se 

votează, însă cel care este în cauză se abţine de la vot. Aceste lucruri sunt prevăzute în 
lege.  

Rog pe domnul consilier judeţean Cociobea Sorin să ne spună dacă se abţine sau 
nu de la vot, pentru că trebuie să se consemneze expres în procesul verbal opţiunea 
domniei sale.  

 
Domnul consilier judeţean Cociobea Sorin 
În acest caz, vă spun că mă abţin de la vot.  
 
Domnul Dănuţ Ardelean – secretar al judeţului Timiş  
Deci, aţi spus că vă abţineţi de la vot, iar acest lucru s-a consemnat şi în procesul 

verbal al şedinţei  
 
Domnul preşedinte Titu Bojin  
In continuare, va invit să ridicaţi buletinele de vot si să vă exprimaţi opţiunile. 
După exprimarea  votului, dau cuvântul domnului secretar pentru a da citire 

procesului verbal încheiat de  Comisia de Validare, pentru a prezenta rezultatele votului.  
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Domnul Dănuţ Ardelean – secretar al judeţului Timiş 
Ca urmare a exprimării votului s-au constatat următoarele: număr consilieri judeţeni 

prezenţi la şedinţă -  35, număr consilieri judeţeni care au votat – 34 şi o abţinere din partea 
domnului consilier judeţean Cociobea Sorin.  

Din cele 34 de voturi, 26 au fost valabile şi un număr de 7 voturi au fost anulate.  
Total voturi DA – pentru încetarea mandatului – 21 
Total voturi NU – împotriva încetării mandatului – 2 
Total abţineri – 4 
În consecinţă, având în vedere voturile exprimate şi faptul că pentru aprobarea 

proiectului pentru constatarea încetării şi vacantarea postului de consilier deţinut de domnul 
Cociobea Sorin este nevoie de votul majorităţii consilierilor judeţeni prezenţi la şedinţă, se 
constată că domnului Sorin Cociobea i-a încetat mandatul şi a fost vacantat locul de 
consilier judeţean.  

 
Domnul preşedinte Titu Bojin  

 Vă mulţumesc şi eu pentru vot. În încheierea acestui  punct vreau să vă spun că îmi 
pare rău pentru domnul Cociobea şi sper ca domnia sa să se oprească doar la telefonul pe 
care mi l-a dat. Sper să rămânem prieteni şi să ne întâlnim fără alte dispute.  

 
 
Punctul nr. 12 - Întrebări, interpelări. 
 
Domnul preşedinte Titu Bojin  
Vă aduc la cunoştinţă faptul ca aveţi la dispoziţie în format electronic: 
Informare privind starea drumurilor judeţene Berzovia – Buziaş – Lipova şi Făget - 

Birchiş. 
Informare privind desfăşurarea activităţii de operare la depozitul de deşeuri 

nepericuloase Ghizela. 
Informare privind efectuarea serviciilor de curăţenie la D.G.A.S.P.C. Timiş. 
Informare privind modificările intervenite la Legea nr. 69/2000 a Educaţiei Fizice şi 

Sportului. 
Informare privind manifestările culturale ce vor fi desfăşurate în luna mai 2015. 
Informare privind situaţiile de conflict de interese în care se pot afla consilierii 

judeţeni in cazul adoptării unor hotărâri în care au interes. 
În continuare, aş vrea să vă spun că vă invit, ca urmare a deciziei comune, să fiţi de 

acord să facem o vizită la Deponeul de la Şanoviţa pentru că deponeul este la Şanoviţa şi 
nu la Ghizela.  

Am rugămintea să participaţi toţi, pentru că vom avea multe discuţii acolo, după care 
ne vom întoarce pe acelaşi traseu, cu posibilă oprire pentru a putea admira zona 
respectivă.  

Cred că se merită să vedeţi proiectul de la Ghizela – aşa este cunoscut, deşi 
deponeul este la Şanoviţa.  Acolo ne vom întâlni cu colegii de la Asociaţia de Deşeuri, de la 
RETIM şi toţi cei care conduc activitatea acolo, inclusiv cei din echipa de proiectare. Vă 
aştept în jur de ora 12,30 să ne întâlnim în faţa Consiliului Judeţean, unde ne vor aştepta 
microbuzele pregătite.  

 
Domnul consilier judeţean Rus Alain 
Trebuie să spun şi vă rog să-mi permiteţi să intervin pentru că nu pot să tac. Trebuie 

să spun că este un proiect făcut în mandatele trecute şi desăvârşit în actualul mandat.  
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Aş vrea să lăsăm la o parte orice şi să mergem cu toţii să vedem o lucrare frumoasă, 
măreaţă la care ai impresia că au lucrat zei nu oameni. Merită să veniţi până acolo să 
vedeţi despre ce minunăţie este vorba.  

 
Domnul preşedinte Titu Bojin 
Sigur că proiectul a fost început în mandatul trecut când era preşedinte domnul 

Constantin Ostaficiuc şi sperăm să fie finalizat până la sfârşitul mandatului nostru.  
De asemenea, vreau să vă fac un anunţ şi anume, ştiţi că suntem în instanţă cu 

procesul legat de Poli. Am discutat cu colegii de la Serviciul Juridic şi cu domnul secretar şi 
am solicitat, sper să primesc acordul dumneavoastră, în cazul în care dânşii consideră că 
este necesar, având în vedere că dosarul se află la ultima instanţă, că procesul este de o 
complexitate şi valoare foarte mare, valoare despre care se discută posibilitatea de 
recuperare de la domnul Iancu la masa credală sau din altă parte, pentru angajarea unui 
avocat. Ştiţi că şi data trecută am dat o hotărâre în acest sens şi am solicitat acordul 
dumneavoastră, exprimat prin vot,  pentru angajarea unui avocat care să ne reprezinte în 
proces cu salariaţii consiliului judeţean.   

Acum vă solicit acelaşi lucru şi vreau să ştiu dacă sunteţi de acord, în cazul în care 
domnul secretar şi serviciul juridic decide că este necesar,  să angajăm un avocat care să 
ne reprezinte punctual pe această speţă.  

Având în vedere că la momentul respectiv unii dintre noi am fost consilieri judeţeni, 
alţii am lucrat în executivul Consiliului Judeţean, unii am fost la cabinetul preşedintelui, 
trebuie să vedem dacă există o semnătură a serviciului juridic, iar dacă nu există a 
serviciului juridic, există a fostului secretar.  În aceste condiţii am zis să nu se considere  că 
noi, Consiliul Judeţean, actuala conducere, nu ne străduim să facem tot ce ne stă în putere 
astfel încât să prezentăm situaţia reală la acest proces.  

Angajarea unui avocat pe această speţă nu este neapărat necesar să se întâmple. 
Serviciul juridic şi domnul secretar ne vor spune dacă este necesar sau nu, însă trebuie să 
avem şi acceptul dumneavoastră, ca prin semnătura mea să putem angaja un avocat, dacă 
dânşii ajung la concluzia că trebuie să facem acest lucru.  

Dacă ne dăm votul nu este obligatoriu să şi facem angajarea unui avocat. Votul este 
doar pentru a avea acordul dumneavoastră în caz că se ajunge la această necesitate. 
Serviciul juridic şi domnul secretar decid asta în urma discuţiilor, a susţinerii şi a 
documentelor pe care le au la dispoziţie.  

Domnule Stanciu Pompiliu consideraţi că este corectă această poziţie? Din nou vă 
spun că nu este neapărat nevoie să se ia un avocat, dar dacă totuşi se ajunge la concluzia 
că este nevoie, atunci este corect?  

Credeţi că este bine să avem un avocat pentru susţinerea Consiliului Judeţean, 
având în vedere poziţia Serviciului juridic şi a fostului secretar al judeţului Timiş? Care este 
poziţia dumneavoastră în acest sens din punct de vedere juridic? 

 
Domnul consilier judeţean Stanciu Pompiliu 
După părerea mea cred că este bine. O singură problemă ar fi şi anume cea legată 

de retribuţie, care nu ştim dacă va fi a Consiliului, sau în nume personal.  
 
Domnul preşedinte Titu Bojin  
Poate găsim pe cineva care vine fără bani, sau care acceptă o sumă modică. Ne 

interesăm să vedem dacă găsim pe cineva care să accepte o sumă pe care o putem achita, 
însă vreau să ştiu dacă sunteţi de acord cu angajarea unui avocat.  
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Domnul consilier judeţean Stanciu Pompiliu 
Consider că acolo unde sunt în joc atât de mulţi bani este bine să fie cât mai multe 

păreri de specialitate.  Deci, răspunsul meu este DA.  
 
Domnul consilier judeţean Marius Martinescu 
Dacă în situaţia anterioară în care am aprobat reprezentarea Consiliului Judeţean 

printr-un cabinet de avocatură era nevoie de acesta, clar, pentru că ne aflam în proces cu 
salariaţii Consiliului Judeţean, acum nu cred că avem o justificare pentru angajarea unui 
avocat şi nici nu ştiu de ce ar trebui să apreciem negativ activitatea şi competenţa 
serviciului nostru juridic condus de domnul secretar, care consider că are toată competenţa 
şi toată documentaţia în ceea ce priveşte această situaţie. Nu văd motivul pentru care 
trebuie să cheltuim bani pentru angajarea unui alt cabinet de avocatură.  

Dacă cineva îşi oferă serviciile pro bono cu un angajament clar scris, fără să fie 
remunerat, atunci da, aş fi de acord. Altfel, nu văd de ce ar trebui să ne descalificăm într-o 
asemenea situaţie, când de fapt, ar trebui să fim cât mai atenţi şi cât mai profesionişti ca să 
putem câştiga procesul prin forţe proprii.  

 
Domnul consilier judeţean Alain Rus 
Cu  menţiunea ca pro bono să nu însemne un avocat fără experienţă care vrea să se 

afirme, sau care îşi dă licenţa acum.  
 
Domnul consilier judeţean Bologa Gheorghe 
Ioana Băsescu a avut 25 de ani şi era o avocată foarte bună.  
 
Domnul preşedinte Titu Bojin 
În acest caz, vă propun să supunem la vot, prin vot deschis, pentru că nu este un 

proiect de hotărâre, să aprobăm dacă există posibilitatea angajării unui avocat fără bani.  
Chiar şi fără bani trebuie să îi facem delegaţie în condiţiile în care reprezintă Consiliul 
Judeţean.  

 
Domnul consilier judeţean Tiberiu Lelescu 
Avocat fără bani? De ce? Ca să piardă procesul? 
Domnule preşedinte, cine credeţi că lucrează fără bani pentru noi?   
 
Domnul Dănuţ Ardelean – secretar al judeţului Timiş 
Vă răspund eu domnule Lelescu – cine are prieteni. Eu am făcut atâta muncă 

patriotică când am fost în avocatură, că nu vă pot explica. Da, se lucrează şi pro bono. Îl 
puteţi întreba şi pe domnul Stanciu Pompiliu.  

 
Domnul consilier judeţean Tiberiu Lelescu 
Atunci sunteţi unicat domnule secretar.  
 
Domnul consilier judeţean Alain Rus  
Cred că după domnul Ardelean nu cunosc alt avocat mai bun decât domnul Stanciu.  
 
Domnul consilier judeţean Gheorghe Bologa  
Având în vedere că în actualul mandat al Consiliului Judeţean  suntem foarte puţini 

consilieri judeţeni din vechiul mandat, cred că toţi ne dorim să ne apărăm. În relaţia pe care 
a avut-o Consiliul Judeţean cu Poli în mandatul trecut, iniţiatorul acelor finanţări a fost, ca 
de altfel şi astăzi, preşedintele Consiliului Judeţean. A fost voinţa domnului preşedinte, iar 
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partea juridică a fost confirmată de un specialist, respectiv domnul secretar din acea vreme 
– Nădăştean Petrişor.  

Deci, noi care am fost atunci  şi care suntem şi acum consilieri judeţeni, nu ne 
pricepem atât de bine să interpretăm legislaţia. Din acest motiv avem un secretar al 
judeţului care trebuie să ne protejeze împotriva derapajelor.  

Prin urmare, consider că în instanţă trebuie să fim susţinuţi de către un avocat cu 
experienţă care lucrează zilnic în tribunale, care ştie să folosească vocabularul adecvat şi 
are cunoştinţele necesare pentru a câştiga un proces, folosind toate probele în favoarea 
Consiliului Judeţean.   

Din câte ştiu, dosarul se află pe rol, nu ştiu în ce fază, dar pentru că noi am votat 
atunci din dorinţa de a susţine fenomenul social – fotbalul, având garanţia dată de 
secretatul judeţului, acum trebuie să fim susţinuţi pentru ceea ce am făcut până în anul 
2012.  

 
Domnul consilier judeţean Alain Rus 
Sunt de acord cu observaţia domnului Bologa. Trebuia ca  domnul secretar să aibă 

grijă să nu derapăm la Ordonanţa nr. 55/2014 când unii dintre noi am ales să trecem pe la 
alte partide pentru un post de director la CSM. Are dreptate. Aşa este.  

 
Domnul consilier judeţean Marius Martinescu  
Domnul Bologa are un puşeu de pesimism astăzi. Eu îmi manifest în continuare 

deplina încredere în domnul secretar Dănuţ Ardelean. Sunt convins că aşa cum, conform 
afirmaţiei domniei sale, a reprezentat pro bono în diverse cauze, va reuşi să ne reprezinte 
cu succes şi pe salariul pe care îl are de la Consiliul Judeţean.  

 
Domnul preşedinte Titu Bojin  
Aici se discută despre sume foarte mari. Sincer, nici eu nu îmi doresc să cheltuim 

vreun ban, dacă nu este nevoie. Nu am spus că trebuie neapărat să angajăm un avocat, ci 
că trebuie să dăm un vot de încredere domnului secretar şi colegilor din serviciul juridic, iar 
dacă dânşii decid că pot să ne reprezinte fără a fi nevoie de un avocat,  atunci nu mai este 
nevoie să angajăm un avocat.  

Ţinând cont că procesul este în 16 mai, nu mai  avem posibilitate unei alte întâlniri. 
Poate vom mai avea o şedinţă extraordinară, însă nu se ştie sigur, pentru a putea pune în 
discuţie posibilitatea angajării unui avocat dacă se constată necesitatea acestuia. Nu vreau 
să spunem după aceea că ne pare rău că nu am luat un avocat. Trebuie să fim convinşi că 
am făcut tot posibilul din punct de vedere juridic pentru a câştiga acest proces.  

Dau cuvântul domnului   Liviu Borha,  după care vă supun la vot dacă sunteţi de 
acord sau nu cu angajarea unui avocat pentru această speţă. Rog comisia specială să 
discute cu domnul secretar şi să ne spună dacă este sau nu nevoie pentru angajarea unui 
avocat.  

 
Domnul consilier judeţean Liviu Borha  
Personal sunt de acord să angajăm un avocat foarte bun pe bani, pentru că nimeni 

nu ne interzice să facem acest lucru. Avem încredere deplină în domnul secretar şi colegii 
din Serviciul juridic, dar ţinând cont că ei au foarte mult de lucru pe alte speţe şi nu se pot 
concentra strict pe această speţă grea, care trebuie neapărat câştigată, fiind vorba despre 
foarte mulţi bani.  

Cred că putem da un acord de principiu, după care putem chiar angaja un avocat 
bun care să ne reprezinte, iar o casă de avocatură bună vine printr-un contract, unde 
trebuie să specifici ce sumă treci. Există o grilă, suma poate fi minimă, mediu sau maximă.  
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Domnul consilier judeţean Marius Martinescu  
Domnule preşedinte, aţi condus atât de responsabil această şedinţă, aţi epuizat 

ordinea de zi, aţi asistat şi la vot, aţi fost foarte vigilent tot timpul cu respectarea legalităţii, 
aşa că vă rog să vă onoraţi atitudinea şi în finalul acestei şedinţe. Cum putem supune la vot 
ceva ce nu a fost pe ordinea de zi?  Aceasta este o discuţie informală şi nu supunem nimic 
la vot.  

 
Domnul preşedinte Titu Bojin 
Exact. Nu se supune la vot pe ordinea de zi în mod oficial, dar putem supune la vot  

în mod colegial, să spunem dacă suntem de acord sau nu.  
 
Domnul consilier judeţean Marius Martinescu  
Da, dar această chestiune nu are nici o valoare juridică.  Ulterior da şi doar dacă se 

află pe ordinea de zi a altei şedinţe a Consiliului Judeţean. Acum nu. Şedinţa este aproape 
de final şi suntem la discuţii fără vot.  

 
Domnul consilier judeţean Tiberiu Lelescu  
Vă rog să-mi permiteţi să spun câteva cuvinte, după care sper să terminăm aceste 

discuţii şi să trecem la următoarele, unde am de prezentat chestiuni mult mai importante.  
Prin urmare, vă informez că nu am fost consilier în mandatul trecut. Astfel aş putea 

vota fără să fiu în condiţii de incompatibilitate. Sigur că atunci când este vorba de valori 
mari, ele trebuie apărate indiferent din partea cui vine apărarea, mai ales că vorbim de 
bunuri publice, care trebuie apărate de avocaţi buni.   

În ceea ce mă priveşte consider că pentru această speţă trebuie angajat cel mai bun 
avocat din Timişoara.  Vă mulţumesc! 

  
Domnul consilier judeţean Marin Popescu  
Eu cred că domnul secretar şi echipa domniei sale au foarte mult de lucru din 

perspectiva administrativă a judeţului, cât şi a respectării legalităţii. Din acest motiv 
opţiunea de a alege o casă de avocatură cu renume, sau un avocat cu experienţă este 
foarte importantă pentru Consiliul Judeţean Timiş.  

O reprezentare a Consiliului Judeţean ar fi  foarte bună, pentru că noi, Consiliul 
Judeţean, trebuie să fim reprezentaţi foarte bine, iar acest lucru trebuie să îl avem în 
vedere şi nu trebuie neapărat supus la vot.  Nu suntem acum la partid să ne reproşăm că 
am votat sau nu într-un anume fel. Majoritatea dintre noi suntem de acord cu această 
chestiune, mai ales că ştim foarte bine ce înseamnă o apărare de calitate, oferită de un 
avocat de calitate şi cu multă experienţă. Trebuie să pledăm pentru această opţiune, 
respectiv pentru alegerea unei case de avocatură care să ne reprezinte. Condiţiile 
contractuale vor fi discutate de domnul secretar.  

Pe de altă parte, aş vrea să vă întreb: pentru toţi angajaţii consiliului judeţean care 
se angajează de acum încolo, este nevoie de aprobarea plenului Consiliului Judeţean?  

 
Domnul preşedinte Titu Bojin  
Nu. A fost nevoie doar în acest caz, pentru  domnişoara Şiklovan şi respectiv pentru 

toţi consilierii juridici care se vor angaja pentru Compartimentul de asistenţă consilieri 
judeţeni.  
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Domnul consilier judeţean Gheorghe Bologa  
Aş vrea să spun că în acest al doilea mandat mi-am propus să nu intru în polemici 

cu niciun coleg consilier judeţean, pentru că am avut la început câteva discuţii contradictorii 
cu domnul Rus Alain. Sigur că de la problemele generale pe care le prezint în calitate de 
consilier judeţean să mi se dea replici prin atac la persoană şi să fie insinuat faptul că am 
dobândit o funcţie de director la CSM Lugoj  este foarte urât, iar eu nu i-am spus domnului 
Rus Alain că a ajuns consilier judeţean pentru că i-a purtat geanta domnului preşedinte 
Ostaficiuc. 

 
Domnul consilier judeţean Rus Alain  
Toate aceste discuţii sunt pentru că există o lipsă a noastră de respect faţă de 

administraţia şi Consiliul trecut în care aţi cerut atâtea, vi s-au întâmplat atâtea lucruri, iar 
astăzi vorbiţi cu lipsă de respect faţă de fostul secretar al judeţului. Cine nu îşi respectă 
vechea echipă nu o respectă nici pe actuala echipă. Eu nu am purtat niciodată geanta 
domnului Ostaficiuc, pentru că domnia sa este un tip educat şi cu foarte mult bun simţ şi nu 
a pus pe nimeni să-i poarte geanta.  

 
Domnul preşedinte Titu Bojin 
În continuare, vreau să vă anunţ că cine vrea să meargă în Republica Moldova, 

plecarea este vineri dimineaţa. Aţi fost anunţaţi toţi zilele trecute de acest lucru. Se pleacă  
vineri dimineaţa cu autocarul împreună cu cei din Lugoj şi se stă până duminică seara. 
Cazarea este 2 nopţi la Huşi (dus şi întors) şi o noapte cazare la Nisporeni.  

De asemenea, vă informez că  au fost iniţiate demersurile în vederea combaterii 
ţânţarilor, sens în care s-au purtat discuţii cu reprezentanţii Asociaţiei Comunelor din 
Judeţul Timiş şi cu cei ai Primăriei Timişoara, în vederea realizării în comun a acestor 
lucrări, urmând ca la rectificarea de buget să aprobăm sumele necesare. Prin urmare, rog 
Comisia pentru agricultură să vină cu proiectul în luna mai, pentru a putea discuta de 
combaterea ţânţarilor. Vrem să avem timpul necesar pentru a realiza în bune condiţii şi cât 
mai eficient aceste activităţi.  

 
Domnul consilier judeţean Tiberiu Lelescu 
Nu doresc un răspuns din partea colegilor mei, dar am rugămintea, pentru că aţi 

amintit de perioada de dezinsecţie – ţânţari sau alţi dăunători, să aveţi grijă la concentraţie, 
la cantitatea de soluţie şi la documentaţia pentru efectuarea operaţiunii.  Nu vreau să ne 
trezim în situaţia de anul trecut, când a trecut efectul ţânţarilor şi noi abia atunci am făcut 
rost de soluţie.  

În al doilea rând,  vreau să aduc în atenţia dumneavoastră o chestiune care ne 
priveşte pe toţi, pentru că ne confruntăm cu efectele negative ale unei măsuri prin care se 
hotărăşte, la propunerea formaţiunii politice pe care o reprezint, scăderea TVA la 9% pentru 
produsele alimentare. Aceste efecte negative se văd acum, în condiţiile în care la 
majoritatea produselor alimentare, inclusiv pe raza judeţului Timiş, au crescut preţurile cu 
30 - 35%.   

În acest sens, aş putea să vă dau câteva exemple care pot fi verificate, pentru că ele 
există acum pe piaţă. Aş dori ca prin Comisia de agricultură să găsim soluţii şi să discutăm 
cu organismele care răspund de acest lucru ( Consiliul Concurenţei, Protecţia 
Consumatorului, etc). Iată câteva exemple: la carnea de porc de la 14 lei  -  la 18 lei/kg, la 
lapte de la 2,74 lei – la 3,62 lei/l, la mere de la 3 –  la 4 lei, roşii de la 5 lei la 6 lei/kg, cartofii 
de la 1 la 2 lei/kg etc.  Deci este o creştere extraordinară a preţurilor care afectează 
populaţia.  
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Având în vedere că de la 1 iunie TVA  va scădea la 9% şi pentru ca să existe o 
marjă, s-a ajuns la aceste creşteri de preţuri extraordinare necontrolate. În politica 
concurenţială şi în politica de piaţă nu prea putem interveni în ceea ce priveşte preţurile, 
dar chiar şi aşa ar trebui ca prin Comisia pentru agricultură să încercăm să găsim soluţii şi 
să purtăm discuţii cu factorii implicaţi.  

Dacă nu luăm măsuri, în afară de pâine, la toate celelalte produse preţurile au luat-o 
razna, nu mai au nici un control. Măsurile respective trebuie luate şi la nivelul judeţului 
nostru, pentru că nu mai există alt organism. Direcţia Sanitar Veterinară mai există? Eu nu 
am mai auzit de ea. Protecţia consumatorului nu se implică şi din acest motiv consider că 
noi prin Comisia de agricultură putem interveni în acest sens.   

Domnule profesor Lăzureanu, vă rog să ţineţi cont de cele spuse de mine şi dacă 
consideraţi că vă pot ajuta cu ceva în acest sens, vă rog să apelaţi cu încredere, pentru că, 
deşi fac parte din Comisia economică, eu am lucrat mulţi ani în agricultură şi am o oarecare 
experienţă în acest domeniu. Observ că managementul în agricultură şi managementul 
preţurilor au scăpat de sub control şi din acest motiv trebuie să intervenim, să găsim soluţii 
să propunem măsuri.   
 

Domnul consilier judeţean Mihai Ritivoiu 
Săptămâna trecută, alături de domnul Daviţoiu Ion şi doamna Radu Marina, am 

participat la Bruxelles pentru a reprezenta Consiliul Judeţean Timiş la  o serie de 
manifestări, printre care cele mai importante au fost Lansarea delegaţiei permanente a 
Transilvaniei – Crişanei – Maramureşului şi participarea judeţului Timiş, prin Consiliul 
Judeţean Timiş, la Festivalul Primăverii Româneşti.  

În acest sens, vreau să vă spun că standul judeţului Timiş, unde noi l-am avut pe 
Maestrul Popa Popas şi un meşter olar, a fost cel mai căutat dintre toate standurile. A avut 
un succes deosebit şi de aceea vreau să mulţumesc şi să vă felicit pentru iniţiativa de a-l 
desemna cetăţean de onoare al judeţului  pe maestrul Popa Popas.  Impactul domniei sale 
şi celebritatea de care se bucură este deosebită pentru judeţul nostru şi nu numai.  

 
Domnul preşedinte Titu Bojin 
Deci înseamnă că domnia sa a meritat titlul şi noi nu am greşit că i-am acordat acest 

titlul.  Profit de ocazie să vă spun că urmează domnul Prunariu – primul astronaut al 
României care va primi din partea noastră titlul de cetăţean de onoare.  

 
Domnul consilier judeţean Stancu Tiberiu 
Mă bucur că a ieşit bine la Bruxelles, dar haideţi să vă spun ce este la Ştiuca.  În 

comuna Ştiuca, satul Dragomireşti, cetăţenii se confruntă cu o problemă de proprietate. Nu 
ştiu care este procedura legală prin care îi putem ajuta. Sunt discuţii la nivelul Instituţiei 
Prefectului, însă nu ştiu  cum l-aţi putea dumneavoastră influenţa pe domnul prefect să se 
ocupe de această problemă.  Discuţia a fost şi în Consiliul Local. Oamenii sunt nemulţumiţi 
şi trebuie să căutăm soluţii să-i sprijinim în rezolvarea problemei cu care se confruntă.  

De asemenea, vreau să vă spun că există o nemulţumire în cadrul Consiliului Local 
al Comunei Ghiroda faţă de relaţia cu Departamentul Urbanism al Consiliului Judeţean 
Timiş.  

Rog pe domnul secretar să îi ajute să-şi rezolve problemele, chiar dacă nu au 
dreptate în totalitate, noi trebuie să-i tratăm cu respect, fiind cetăţeni ai judeţului nostru.  

 
Domnul Dănuţ Ardelean – secretar al judeţului Timiş 
Aţi spus să-i ajutăm chiar dacă nu e totul legal… dar cum să-i ajutăm dacă nu e totul 

legal? Cum îi putem ajuta dacă nu au dreptate? 
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Domnul consilier judeţean Stancu Tiberiu 
Domnule secretar, datoria noastră este să-i convingem că nu au dreptate şi să le 

arătăm calea cea dreaptă. Trebuie să vorbim cu ei şi să le spunem care este modalitatea 
legală de rezolvare a problemei şi nu trebuie să-i tratăm cu indiferenţă spunându-le „ Nu-i 
legal…nu se poate”.  Trebuie să le arătăm o soluţie pentru că acesta este rolul Consiliului 
Judeţean faţă de toate Consiliile Locale.  

 
Domnul vicepreşedinte Marian Vasile 
Chiar dacă am rămas puţini în sală, vreau să atrag atenţia în mod public asupra 

deplasărilor interne şi externe pentru a reprezenta judeţul nostru şi Consiliul Judeţean la 
diverse manifestări.  

Vorbim de bani publici, trimitem consilieri judeţeni care trebuie să ne reprezinte şi 
aspectele pe care vreau să le supun atenţiei dumneavoastră sunt: în primul rând să se 
respecte procedurile interne, oficiale, pentru desemnarea tuturor chestiunilor şi persoanelor 
care trebuie să implementeze aceste deplasări, iar în al doilea rând, pentru că vorbim de 
bani publici şi reprezentarea populaţiei judeţului (noi reprezentăm populaţia pe grupuri 
politice) cred că este necesară consultarea grupurilor politice înainte de a face aceste 
deplasări.  

Dacă este să ne referim la ultima deplasare la Bruxelles care a fost un succes de 
care mă bucur sincer, nu îmi amintesc să fi participat cineva din cei 14 consilieri judeţeni 
PNL care poate reprezintă o parte substanţială a populaţiei din judeţul Timiş şi care poate 
vede perspectivele europene cu alţi ochi.  

Deci, data viitoare, rugămintea mea,  pe care o fac publică, pentru că altfel s-ar 
putea să nu existe nimeni care să se autosesizeze, sau să răspundă la sesizări, este să 
consultaţi toate grupurile politice şi procedurile interne, mai ales dacă au legătură cu 
agenda culturală care este în resortul meu, să fie respectate. În caz contrar, cine face, 
trebuie să-şi asume şi responsabilitatea. Vă mulţumesc! 

 
Domnul consilier judeţean Marin Popescu  
Cu permisiunea dumneavoastră, vreau să aduc la cunoştinţă întregului plen al 

Consiliului Judeţean şi colegilor din PNL că am fost invitat să particip la Bruxelles, dar din 
păcate nu am putut onora invitaţia. Domnul Ritivoiu m-a sunat personal şi m-a invitat, drept 
pentru care îi mulţumesc deşi i-am răspuns că, din păcate, în perioada respectivă nu pot 
merge la Bruxelles. Nu ştiu dacă şi altcineva a fost invitat să participe în afară de mine.  

 
Domnul preşedinte Titu Bojin  
Deşi domnul vicepreşedinte Marian Vasile nu este cel mai îndreptăţit să vorbească 

de deplasările în străinătate, dar îl respect. Sunt convins că domnia sa are cele mai multe 
deplasări externe, însă niciodată nu am vorbit despre ele în plen sau în grupurile politice de 
la PSD sau PNL.  

Domnia sa când a plecat a discutat cu mine. Sunt de acord ca toţi colegii din 
executiv să respecte procedurile şi să facă legal toate demersurile pentru plecarea în 
străinătate, la fel cum am făcut şi acum când trebuie să plecăm în Republica Moldova.  

Mă bucur că deplasarea la Bruxelles a avut succes şi a ieşit foarte bine. Vă 
mulţumesc tuturor. Îi mulţumesc  maestrului Popa Popas şi domnului Radoslav de la 
Muzeul Satului, care a trimis echipa de maeştri olari acolo.  Astfel de manifestări sunt în 
interesul judeţului nostru şi aduc numai beneficii.  
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Domnul vicepreşedinte Marian Vasile  
Pentru că aţi menţionat numele meu vă rog să-mi daţi permisiunea să iau cuvântul.  

Vă rog să respectaţi regulamentul.  
 
Domnul preşedinte Titu Bojin 
Vom respecta regulamentul şi atunci când veţi solicita  dumneavoastră deplasarea în 

străinătate.   
 
Domnul vicepreşedinte Marian Vasile  
Vreau să vă aduc la cunoştinţă faptul că eu m-am deplasat în străinătate pentru o 

funcţie aleasă la nivel european şi există un raport de activitate pentru fiecare deplasare pe 
care am făcut-o. Cred că rezultatele sunt foarte relevante.  

 
Domnul preşedinte Titu Bojin 
Vă rog să-mi spuneţi un rezultat de la acea comisie pentru judeţul Timiş. Spuneţi-mi 

un proiect. Din câte ştiu până în prezent nu aveţi nici un proiect aprobat.  
 
Domnul vicepreşedinte Marian Vasile  
Aeroporturile regionale sunt ajutate prin iniţiativa Adunării Regiunilor Europene, prin 

ajutor de stat, iar noi beneficiem la nivel de ţară de acest lucru.  
 
Domnul preşedinte Titu Bojin 
Da, am înţeles.  
Dată fiind epuizarea ordinii de zi, declar închise lucrările şedinţei ordinare a 

Consiliului Judeţean Timiş şi invit consilierii judeţeni, invitaţii şi aparatul Consiliului Judeţean 
la o deplasare la deponeul ecologic de la Ghizela. 
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